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VÁCLAV DOLEJŠÍ

S tředočeský kraj a vedení našeho města začali společně vyjednávat 
o zřízení střední školy v Roztokách. Čtyřleté gymnázium by mě-
lo vyrůst v areálu Cihelny, kde je dnes nová budova základní školy 

pro první stupeň. A hlavně dost místa pro další rozvoj. Vejít by se sem ča-
sem mělo jak rozšíření základky o druhý stupeň, tak pevná hala na tělo-
cvik – a právě i střední škola. Tím by v Žalově v podstatě vznikl docela ori-
ginální vzdělávací kampus.

Záměr se sice teprve rodí, ale mezi lidmi – jak už to tak bývá – se rozho-
řela emotivní debata. Každý má silný názor. Jedni nadšeně volají „hurá“, 
gymnázium zvedne význam Roztok! Druzí se zlobí: My v našem poklidném 
městečku nechceme žádnou závadovou mládež!

Úplně se na tom zatím neshodnou ani ve vedení města. Zatímco TOP 09  
a Roztoky sobě záměr jednoznačně podporují, tak Sakura je opatrnější  
a má výhrady. V areálu Cihelny by raději než mládež viděla seniory, tedy 
dům s pečovatelskou službou.

Upřímně řečeno: Krajský plán na zřízení nové střední školy v desetitisí-
covém městě u Prahy snad ani nemůže nikoho překvapit. Jak známo, do 
středních Čech se v posledních letech přistěhovaly statisíce nových obyva-
tel. A nejvíc právě do „zlatého prstence“ okolo metropole, okresů Praha-
-západ a Praha-východ.

Zvlášť poslední dva roky vidíme, pod jak neskutečným náporem jsou 
střední školy v hlavním městě. Středočeský kraj je proto přirozeně nucen 
vybudovat nové kapacity. V tom krajská samospráva zaspala. Předvídat 
z demografie, co a kdy bude potřeba, zas není žádná velká věda.

Já si myslím, že střední škola v Roztokách je dobrým nápadem. Jen si 
dovolím zpochybnit záměr na čtyřleté gymnázium. Příklad Gymnázia Hos-
tivice, o nějž není kdovíjaký zájem, ukazuje, že rodiče i děti z měst přiléha-
jících k hlavnímu městu stejně touží jen a jen po pražských gymplech.

Nejen proto by v Roztokách bylo vhodnější zřídit technické lyceum. Jde 
o ideální typ školy – něco mezi gymnáziem a průmyslovkou. Lyceální stu-
dium je koncipováno jako odborné, ovšem od klasických technických škol 
se liší tím, že má výrazně vyšší podíl všeobecného vzdělávání.

Gymnázia mají všude, s technickým lyceem bychom byli originální. Ale 
hlavně: V Roztokách pro něj máme zcela unikátní podmínky, nabízí se pro-
pojení s místním výzkumem a firmami. Ve městě je inovační park, v němž 
se firma Eaton zabývá vývojem elektromotorů, nabíjecími stanicemi a no-
vými technologiemi – prostě budoucností. Přes řeku v Řeži dělají v ÚJV ja-
derný výzkum, který zažívá v energetice renesanci. A přilehlých Dejvicích 
sídlí špičkové technické fakulty.

Znáte snad vhodnější místo v Česku, kam umístit technické lyceum? 
Svět se hýbe, skoro každý den vidíme pokrok v nových technologiích. Je 
lepší být u toho, než na všechny novoty nadávat a odmítat je. To je příleži-
tost, která se nemusí opakovat. Zkusme ji využít.
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JAROSLAV DRDA
STAROSTA

Slovo starosty

Foto: Jan Žirovnický

PROČ NECHCEME ROZŠIŘOVAT ZASTAVITELNÉ ÚZEMÍ

N a zasedání zastupitelstva, o kterém píšu na ji-
ném místě, vzbudilo největší spor řešení regu-
lačního plánu pro oblast Solníků. Účelem re-

gulačního plánu je zpřesnění územního plánu ve smys-
lu stanovení podmínek pro využití pozemků, pro umístění 
a uspořádání staveb, pro ochranu hodnot a charakteru 
území i životního prostředí. Proces přijímání regulačního 
plánu je stanoven stavebním zákonem, je poměrně složi-
tý a trvá i několik let.

Každá regulace znamená určité omezení pro majite-
le pozemků, zejména pro developery, jejichž samozřej-
mou snahou je vytěžit z daného území maximum. Pokud 
jim některá pasáž regulačního plánu nevyhovuje, mo-
hou uplatnit své námitky, kterými se město musí zabývat 
a v případě zamítnutí odůvodnit.

Je zřejmé, že zájmy a představy města se nemusí sho-
dovat s požadavky developerů. Projektanti regulační-
ho plánu na základě zadání pracují s určitou představou 
o podílu zastavěných ploch, vedení ulic a množství obyva-
tel, která dané území „unese“.

Tím je nastavená jednotící koncepce, kterou by se pře-
devším mělo město při posuzování námitek řídit. Roz-

hodování zastupitelstva by mělo být předvídatelné a kon-
sekventní, nikoli nahodilé a selektivní. Jakmile bychom to-
tiž vyhověli jedné námitce, která není v souladu s celkovou 
koncepcí, stanovili bychom nepříjemný precedens, o který 
by se mohli opřít další žadatelé. Zcela logicky by následo-
vala otázka: Proč jste jednomu vyhověli a jinému ne?

Takový spor by lehce mohl skončit u soudu. Výsledek 
soudní pře je vždy už tak dost nejistý a my bychom v tom-
to případě neměli úplně snadnou pozici. A kdybychom, ne-
dej bože, spor prohráli, sesypali by se na nás úplně všichni 
majitelé pozemků v celých Roztokách.

Developer samozřejmě a legitimně vidí jen svůj projekt. 
Ale město musí vnímat celkový kontext. Nemůžeme nechat 
zastavět každou volnou plochu, nemůžeme neomezeně 
zvyšovat počet obyvatel. Musíme pro ně mít místa ve škol-
kách a ve škole, kapacitu na čistírně odpadních vod, hro-
madná doprava je už teď na hranici možností. Musíme také 
zachovat přírodní zelené plochy pro rekreaci občanů. Cílem 
vedení města tedy logicky je už nerozšiřovat zastavitelné 
plochy vymezené územním plánem.

https://odraz.roztoky.cz/
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P rogram, jenž zahrnoval cel-
kem 14 bodů, byl schvá-
len jednomyslně. Stav plně-
ní dřívějších usnesení i zá-

pis z minula byly jako bezchybné vzaty 
na vědomí.

Podobně byla, po několika upřesňu-
jících dotazech na vedoucího strážní-
ka, vzata na vědomí zpráva o činnosti 
městské policie za uplynulý měsíc.

Přijata byla dvě rozpočtová opatření. 
Celková částka 150 000 Kč rozpočtova-
ná na mentoring ředitelek našich škol 
byla rozdělena na část pro základní 
školu a část pro mateřské školy. Men-
toring je činnost, při které externí od-
borníci vnášejí do práce ředitelek ne-
zaujatý pohled zvenčí a vedou (mento-
rují) je ke zlepšení jejich řídící činnosti.

řizovatele a námitkám, které byly v roz-
poru s celkovou koncepcí území, nevy-
hovět, protože by znamenaly rozdělení 
na větší počet stavebních parcel, za-
huštění zástavby a nesystémové vytvo-
ření slepých příčných ulic.

Poté ještě zastupitelé přijali darem 
další dílčí pozemky v ulici Pod Vodoje-
mem. Cílem je získat všechny pozem-
ky potřebné k tomu, aby ulice mohla 
být konečně odkanalizována a opatřena 
bezprašným povrchem.

Zasedání zakončila kontrola zápisů 
z jednání rady města, kde si zastupitelé 
vyžádali několik upřesnění a vysvětlení, 
která jim byla vzápětí poskytnuta.
Krátce po osmé hodině večerní bylo za-
sedání ukončeno. ❚

BŘEZNOVÉ ZASTUPITELSTVO V RYTMU VALČÍKU

Druhá rozpočtová změna přisunu-
la do příslušné kapitoly chybějících 
79 000 Kč na loni schválený, ale nerea-
lizovaný nákup drobných pozemků me-
zi silnicí do Prahy a Vltavou.

Posledním finančním krokem bylo 
odeslání mimořádné splátky úvěru na 
výstavbu školní budovy Cihelna. Část-
ku 6 000 000 Kč bylo možno zaplatit dí-
ky příznivému zůstatku na městských 
účtech.

Dále zastupitelstvo odmítlo žádost 
o prodej zalesněného pozemku poblíž 
železniční trati soukromému zájemci.

Nejdůležitějším bodem zasedání by-
lo rozhodnutí o námitkách a připomín-
kách vznesených k návrhu regulačního 
plánu pro oblast Solníků. Po diskuzi se 
zastupitelé rozhodli potvrdit návrhy po-

S hrnutí předchozího vývoje 
je asi toto: Zeď je na zákla-
dě statického posudku v ha-
varijním stavu, jako dočas-

né bezpečnostní opatření jsou v ser-
pentině proto semafory, aby se jezdilo 
vnitřním pruhem a zeď se nepřetěžo-
vala. Mezitím kraj (cesta je krajská) 
pracoval na projektu a ve spoluprá-

Po nějaké době se zaslouží i informovat o tom, jak se to vyvíjí se serpentinou.
SERPENTINOVÉ RYCHLOZPRÁVY

ci s městem řešil zábory a souhla-
sy vlastníků pozemků, což se poda-
řilo. První tendr dopadl nezdarem, 
do soutěže se sice přihlásily dvě fir-
my, ale obě byly nad limitní cenou. 
Kraj proto vyhlásil soutěž znovu s ur-
čitou možností překročení této část-
ky. Ukončení soutěže proběhlo v den 
uzávěrky, kdy byla podaná jedna na-

JAROSLAV DRDA

ZUZANA ŠRŮMOVÁ  
MÍSTOSTAROSTKA

Březnové zasedání zastupitelstva pokračovalo v trendu relativně krátkých a hladkých jednání z poslední 
doby. V době jeho zahájení bylo přítomno 18 zastupitelek a zastupitelů, ale v průběhu zasedání dorazili 
i opozdilci, takže nakonec se zasedání konalo v plném počtu.

bídka, která, zdá se, podmínky spl-
ňuje, nicméně kontrola a vyhodnoce-
ní proběhne až v čase po uzávěrce Od-
razu. Samozřejmě doufáme, že se vše 
podaří a s opravou se začne co nejdří-
ve. Doufá v to i kraj. ❚

Zasedání zastupitelstva proběhlo v plném počtu, foto: Stanislav Boloňský
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Městská rada se v polovině března sešla pod vedením místostarostky Zuzany Šrůmové 
a probrala se v rychlém tempu pětatřiceti body programu.

BŘEZNOVÁ MĚSTSKÁ RADA

SERPENTINA: OPRAVA 
HNED TAK NEZAČNE
Radní vyslechli zprávu o (ne) pokro-
ku opravy naší serpentiny. Připomeň-
me, že do výběrového řízení vypsaného 
majitelem silnice, krajskou správou sil-
nic, se přihlásili dva zájemci, ti však po-
žadovali delší dobu na zhotovení a vyšší 
finanční plnění. Soutěž tedy byla vyhlá-
šena znovu.

Pisatel těchto řádek byl skeptik od sa-
mého počátku a nevěřil, že by mohla být 
oprava podle slibu hotova rychle. To je 
totiž slovo s podstatou krajské správy 
neslučitelné, i přes veškerou snahu. Bu-
deme-li zatáčkami s opravenou zdí jez-
dit bez semaforů do nového roku, bude 
to skoro zázrak. Takový 25. únor 2025 je 
také pěkné datum, to zvítězil lid nad ji-
nými běsy, než jsou semafory.

ŠÉF ZÁKLADNÍ UMĚLECKÉ 
ŠKOLY POKRAČUJE
Radní Jaromír Beran uvedl bod týkají-
cí se základní umělecké školy. Rada vy-
slechla vizi současného ředitele ZUŠ 
pana Šlégla a chvíli s panem ředitelem 
debatovala o rozvoji školy, případném 
využití učeben základní školy pro hu-
dební výchovu či možnosti navýšit ka-
pacitu roztocké ZUŠky.

Rada se následně rozhodla konkurz 
na ředitele ZUŠ Roztoky nevyhlašovat. 
Pan ředitel Šlégl bude ve své funkci po-
kračovat.

Radní se zabývali úhradou za vyklizení 
domu a zahrady jedné z roztockých ob-
čanek, prodloužili termíny pro prověře-
ní komunikace účetních a administrativ-
ních systémů Ortex a Ginis, zkontrolovali 
zápisy ze svých minulých jednání a přešli 
k rozpočtovým opatřením města.

DROBNÁ ROZPOČTOVÁ 
OPATŘENÍ
Schválení se dočkala rozpočtová opat-
ření týkající se daru festivalu Jeden 
svět, radní souhlasili také se snížením 
neadresné rezervy a přesunutím částky 
5 000 Kč coby části dotace pro Středo-
české muzeum. Další rozpočtová opat-
ření se týkala přijetí dotací v rámci pro-
gramu Obědy do škol pro naše mateř-
ské školy. Z jednoho bytu budou dva. 
Služební.

Rada přitakala na výsledek výbě-
rového řízení na rekonstrukci jedno-

ho z obecních bytů v Nádražní ulici. Byt 
nebyl dlouhá desetiletí opravován. Po 
rekonstrukci, která bude stát 1, 6 mil 
Kč bez DPH, budou z třípokojového by-
tu vytvořeny dva menší a nejméně je-
den bude sloužit jako služební byt pro 
potřeby obce.

ŠKOLA BUDE BYTELNĚ 
PODEPŘENA
Náročnou finanční akcí za 19,3 milio-
nu Kč bez DPH bude zpevnění zákla-
dových konstrukcí naší základní školy. 
Jedná se samo sebou o starou budovu 
na Školním náměstí. Dlouho plánovaná 
akce bude rozložena do čtyř let.

POZEMKY, NÁJMY
Radní nesouhlasili s prodejem pozem-
ků p. č. 2509 a 2511 a stejný postup do-
poručili zastupitelstvu.

Souhlasu se naopak dostalo proná-
jmu pozemku 1006 v ulici Obránců mí-
ru, a to za účelem rozšíření zahrady  
o 90 m čtverečních. Stejně tak radní 
přitakali pronájmu pozemku 2533 nad 
zahrádkářskou osadou U Jezu za úče-
lem rekreačním i pronájmu části po-
zemku 2521 v ulici Na Vyhlídce za úče-
lem zřízení cvičiště psů.

Radní přitakali drobné úpravě ná-
jemní smlouvy v pediatrickém zařízení 
v Havlíčkově ulici (řešila metráž prostor 
využívaných jednotlivými lékařkami, 
kývli i na záměr propachtování malé-
ho pozemku v Masarykově ulici, kde si 
dobří lidé chtějí na 58 m zřídit pěsteb-
ní záhony.

STAVEBNÍ BLOK, 
DIGITÁLNÍ MAPA
Radní se ve stavebním bloku zabýva-
li změnou stavby před dokončením na 
par. č. 2956, kde vzniká rodinný do-
mek, souhlasili se stavební úpravou 
a nástavbou domku v Třebízského uli-
ci a vzali na vědomí vypořádání námitek 
k regulačnímu plánu Solník.

Zuzana Šrůmová hravě prosadila zří-
zení digitální technické mapy, na pořad 
jednání se dostala i výroční zpráva o vy-
řizování stížností a petic.

MÍRNĚ VZROSTOU POPLATKY 
ZA ŠKOLKU A ZA DRUŽINU
Mírného navýšení se dočkaly poplatky 
za pobyt v družině a školním klubu. Ra-

da poplatky sjednotila pro všechny škol-
ky a družiny na 350 Kč měsíčně za dru-
žinu a 1200 Kč za předškolní vzdělávání 
v mateřinkách.

Radní se probrali tématem spádové 
turistiky a stanovili trvalé bydliště žáka 
v Roztokách (a v obcích, pro něž je na-
še škola školou spádovou) jako základní 
kritérium pro přijetí.

KONKURZ NA NOVOU 
ŘEDITELKU MŠ HAVLÍČKOVA
Radní poděkovali Mgr. Haně Fialové za 
dlouholeté působení ve funkci ředitelky 
MŠ Havlíčkova a vzhledem k tomu, že 
se paní ředitelka své funkce vzdala, roz-
hodli o vypsání výběrového řízení na tu-
to pozici.

Rada města zaštítila, jak jinak, Ble-
ší trh, poskytla dar společnosti Přemy-
slovské střední Čechy, vzala na vědo-
mí zápis ze sociální komise. Tradičního 
přitakání se dostalo žádostem o úhra-
du sportovních či jazykových kroužků 
pro potřebné děti, stejně jako poskytnu-
tí peněz na obědy sociálně slabším spo-
luobčanům.

PRAVIDLA PRO PODPORU 
KROUŽKŮ
Radní zároveň zpřesnili pravidla pro vý-
platu sociální podpory na zájmové krouž-
ky i další příspěvky tak, že na úhradu 
prvního kroužku/vzdělávání zaplatí měs-
to max. 80 % z celkové ceny, u druhého 
kroužku max. 60 %, ročně však nejvýše 
do 5 000 Kč jednomu žadateli.

Radní Beran navrhl provést bezpeč-
nostní audit ve školských zařízeních 
a rada souhlasila.

Radní se ještě stačili probrat zápisem 
z redakční rady Odrazu a plni optimis-
mu se po více než tříhodinovém jednání 
rozešli do svých domovů.

TOMÁŠ NOVOTNÝ
MÍSTOSTAROSTA
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S radostí oznamujeme, že se u nás narodilo nové „Hlášení závad“.
NOVÁ APLIKACE PRO HLÁŠENÍ ZÁVAD

J e to takové malé kouzlo – na-
hlásíte, že něco nefunguje, při-
dáte fotku, pár vět a během ně-
kolika dní se stane (velmi často) 

zázrak. Něco se opraví hned, něco naplá-
nuje na pozdější čas, ale vždy máte jis-
totu, že se vaším hlášením město bude 
zabývat. Ani nemusíte tušit, který odbor 
nebo pracovník by to asi tak mohl mít na 
starosti.

Už z minulé verze na webu města ví-
me, že je to funkční a hojně používa-
ný nástroj, skvělý i pro ty, kdo se stara-
jí o údržbu města, ať už sedí na úřadě, 
v technických službách, nebo jinde. 
A tak jsme Hlášení závad vylepšili, aby 
se používalo snadněji, zvláště z mobi-
lu a v terénu. Najdete ho na webu měs-
ta na www.roztoky.cz/hlaseni-zavad, 
jako dříve. Hlášení závad existuje i jako 
mobilní aplikace, byť zatím jen pro An-
droid – stačí si ji stáhnout z Google Play.

V ČEM JE NOVÁ VERZE LEPŠÍ?
● Aplikace (i webová verze) funguje 
daleko lépe na mobilech.
● Dostanete e-mailové notifikace 
o všem, co se se závadou děje.
● Při nahlášení je teď snadné věc 
rovnou i vyfotit.
● Aplikace umí načíst vaši polohu 
nebo dát bod do mapy.
● V mapě snadno vidíte, jestli věc už není 
nahlášená a neřeší se.

● Do řešení závad bude zapojeno více li-
dí a přidáváme tam nově i bytové a neby-
tové prostory města nebo hlášení auto-
vraků a černých skládek. A můžete i ně-
co pochválit.

JAK FUNGOVALO STARÉ 
HLÁŠENÍ ZÁVAD?
Staré hlášení závad fungovalo překvapi-
vě dobře na to, kolik mělo much (např. 
nemožnost nahrát fotku přímo z fotoa-
parátu na mobilu). Práce s ním byla klo-
potná i pro adminy, například dohledá-
vání starších hlášení, která se řeší nebo 
na řešení čekají. Statistiky za zhruba rok 
a půl používání jsou nicméně zajímavé:

● Celkem bylo od podzimu 2022  
nahlášeno a z velké většiny opraveno  
317 závad.

● VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ (117x) je kate-
gorie nejpočetnější – lidé hlásí nesvítící 
nebo blikající lampy. Současně je to ka-
tegorie nejsnáze a nejrychleji řešitelná, 
zpravidla je za pár dní hotovo (to pro-
vázejí časté stížnosti, že se svítí ve dne, 
což je při kontrole a opravě nutné).

● ZELEŇ (52x) je nahlašována často – 
ať jde o popadané stromy, přerůstají-
cí zeleň, či nevypleté záhony. Řešení je 
často prosté, někdy ale překvapivě ne-
snadné – například přerůstající zeleň 

z plotů by měl řešit majitel.

● OPRAVY A ÚPRAVY SILNIC A CHOD-
NÍKŮ (43x) jsou četnou a nesnadnou 
kategorií. Občas jde o místa, jež ne-
jsou v majetku města, jejich řešení je 
již zahrnuto v rámci plánovaných in-
vestic nebo práce vyžadují sezónní 
plánování (horizont i několika měsíců).

● DĚTSKÁ HŘIŠTĚ (28x) dostávají při-
rozeně pořádně zabrat, navíc třeba sí-
ťky na basketbalových koších mizí vcu-
kuletu. A to velkou část problémů řeší 
správci hřišť při denních kontrolách.

● DOPRAVNÍ ZNAČENÍ (16x) – jde vět-
šinou o znovunatření přechodů či vý-
měny vybledlých značek.

● OSTATNÍ HLÁŠENÍ (60x) jsou pest-
rým mixem upozornění na nevyčiště-
né uliční vpusti, nevyvezené popelnice, 
nefontající fontány a opuštěná zvířátka 
v Kostelní uličce.

Máme tedy za další rok a půl co po-
rovnávat. ❚

ZUZANA ŠRŮMOVÁ

http://www.roztoky.cz/hlaseni-zavad
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Mnozí z nás již přišli o své kolo či koloběžku, často i na bezpečných místech, někdy i v dosahu 
městské kamery. I když policie zaznamená zloděje bezpečnostní kamerou, nemá šanci najít 
neoznačené kolo v bazaru na druhé straně republiky. V takových situacích vám odcizené kolo 
či koloběžku pomůže najít skrytá značka.

SKRYTÉ BEZPEČNOSTNÍ ZNAČENÍ KOL 
OD DUBNA V ROZTOKÁCH!

P rincip bezpečnostního forenzního značení spo-
čívá v aplikaci jedinečného identifikačního kódu 
na různé části předmětu, například jízdního kola. 
Kód je pouhým okem neviditelný a je téměř ne-
možné jej odstranit.

Kolo lze díky němu identifikovat pomocí speciálního čtecího 
zařízení, které používají policisté v České republice a v Pol-
sku. Současně s nanesením skryté značky na kolo či koloběž-
ku totiž policie ukládá údaje o místu registrace do celostátní 
databáze REFIZ či lokální BikeGuard. Osobními údaji o majite-
li disponuje pouze městská policie.

K forenznímu značení cyklistických kol, koloběžek, kom-
penzačních pomůcek, ale třeba i městského mobiliáře se po-
užívají speciální roztoky SelectaDNA, které obsahují UV složku 
a mikročástice s kódem, tzv. DNA. Označení umožňuje pozděj-
ší identifikaci předmětu v případě krádeže, ale má i preventivní 
účinek. Celý postup výrazně pomáhá dohledat odcizené věci. 
 

Bezpečnostní značení poskytuje několik výhod. Předně ztě-
žuje prodej odcizených kol na druhotném trhu. Kolo či ko-
loběžku, které byly nahlášeny jako ukradené, mohou díky 
značení policisté najít (například v bazarech).

Každé kolo má také nálepku, která informuje, že kolo 
bylo forenzně označeno. Provádění značení v určitém měs-
tě pak prokazatelně odstrašuje potenciální zloděje. Snižuje 
totiž automaticky chuť zlodějů zamířit tam pro svůj lup. 
 
Městská policie Roztoky ve spolupráci s městským úřadem 
nabídne od dubna tuto službu zdarma všem roztockým ob-
čanům s trvalým pobytem. Stačí se zaregistrovat na webu 
www.roztoky.cz (rubrika „Aktuálně“ na domovské stránce) 
a přijít s osobními doklady a správně připraveným kolem, 
koloběžkou či kompenzační pomůckou.
Podrobnější návod najdete níže. ❚

MARIE KANTOROVÁ

Kde a kdy značení proběhne?
Na služebně městské policie Roztoky 

(ulice 17. listopadu 37)
20. dubna, 9–12 hod., 4. května, 9–12 hod.

● Jak dlouho to trvá? 
Na návštěvu si vyhraďte celou hodinu.

● Aby k označení mohlo dojít, připravte si níže 
uvedené údaje:

název prodejce kola/koloběžky/kompenzační pomůcky, 
adresu prodejce, kontakt, e-mail a datum koupě, číslo fak-
tury a pořizovací cenu (pokud tyto údaje nemáte, nebo jste 

např. kolo zdědili, vyplníte na místě čestné prohlášení),
kontaktní údaje na stávajícího majitele, datum narození, 

číslo OP, RČ – vezměte si občanský průkaz,
značku výrobce, typ kola, číslo a barvu rámu

● OZNAČENÍ JE ZDARMA, ale služba je vyhrazena pouze 
pro občany s trvalým bydlištěm v Roztokách

● Důležité!
Kolo, koloběžka či kompenzační pomůcka musí být celé 

čisté a odmaštěné – označení je na deseti místech!
Po aplikaci je nutné nechat značku minimálně 120 minut 

zaschnout, avšak aby bylo zatuhnutí stoprocentní, je třeba 
označený předmět 14 dní nevystavovat nepříznivým povětr-
nostním podmínkám. Během 14 dnů se proto nedotýkejte 
místa aplikace a vyhněte se jakýmkoli činnostem, které by 

mohly narušit proces fixace. Kolo nemyjte!

Po označení obdržíte registrační kartu, která slouží jako 
doklad o označeném předmětu.

Více informací naleznete na www.forenzniznaceni.cz.
Podporováno Ministerstvem vnitra ČR.

http://www.roztoky.cz
http://www.forenzniznaceni.cz
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Z deníku Městské policie Roztoky za období od 28. 2. do 3. 4. 2024

● Dne 29. 2. v rámci hlídko-
vé činnosti zjištěn nepořá-
dek u kontejnerů na tříděný 
odpad na stanovišti kontej-
nerů Na Sekeře, z kamero-
vého záznamu kamery mo-
nitorující tento prostor bylo 
zjištěno, že k uložení těchto 
věcí došlo dne 29. 2. v den-
ních hodinách, zjištěno vo-
zidlo, kterým byly věci při-
vezeny, provedenou lustrací 
zjištěn provozovatel vozidla, 
kterému byla zaslána výzva 
k podání vysvětlení, kvalifi-
kováno a šetřeno jako pode-
zření z přestupku proti ve-
řejnému pořádku;
● dne 1. 3. oznámeno po-
škození boudy ve sběrném 
dvoře TS Roztoky – hlídka 
na místo, zjištěno, že se pa-
chatel v nočních hodinách 
pokusil vloupat do této buň-
ky, to se mu však nepoda-
řilo, na místě zadokumen-
továno;
● dne 1. 3. v rámci hlídko-
vé činnosti ve večerních ho-
dinách spatřena osoba vy-
cházející z Tesca, která byla 
hlídce dobře známa z před-
chozích krádeží zboží, oso-
ba spěchala a nesla v ruce 
dvě krabice s čokoládou, při 
kontrole se osoba ke kráde-
ži většího množství čokolád 
doznala, kvalifikováno a še-
třeno jako podezření z pře-
stupku proti majetku;
● dne 3. 3. telefonicky ozná-
meno, že se po zahradě 
domu oznamovatelky v Ti-
chém údolí pohybuje agre-
sivní divoké prase většího 
vzrůstu, které se snaží do-
stat ven ze zahrady a nará-
ží do oplocení – hlídka na 
místo, zjištěno, že divoké 
prase před příjezdem hlíd-
ky poškodilo stará dřevě-
ná vjezdová vrata a uteklo 
neznámo kam, na pozem-
ku u domu bylo nalezeno 
několik krevních stop, kte-
ré nasvědčují tomu, že zvíře 
bylo poraněné, vyrozuměn 
člen mysliveckého sdruže-

ní, ke zranění osob nedo-
šlo, hlídkou byla provedena 
kontrola přilehlého okolí, 
prase nebylo nalezeno, dal-
ší šetření po divokém pra-
seti provedli členové mysli-
veckého sdružení;
● dne 5. 3. v ranních ho-
dinách oznámeno cestou 
PČR, že v ulici Masaryko-
va leží na chodníku osoba – 
hlídka MP i PČR na místo, 
provedena orientační de-
chová zkouška na alkohol 
s pozitivním výsledkem, na 
místo osádka sanitního vo-
zidla RZP, která si osobu 
převzala do svojí péče;
● dne 5. 3. oznámena krá-
dež zboží v prodejně Al-
bert – hlídka na místo, pro-
vedeno místní pátrání, 
osoba byla zadržena, věc 
kvalifikována a šetřena jako 
podezření z přestupku pro-
ti majetku;
● dne 8. 3. oznámena krá-
dež zboží v prodejně Tesco – 
hlídka na místo, zjištěny 
okolnosti a totožnost osoby, 
kvalifikováno a šetřeno jako 
podezření z přestupku pro-
ti majetku;
● dne 9. 3. v rámci hlídko-
vé činnosti nalezena v místě 
panelové cesty u řeky Vlta-
vy tzv. černá skládka vytvo-
řená černými igelitovými 
pytli naplněnými odpadem, 
zadokumentováno, kvalifi-
kováno a šetřeno jako pode-
zření z přestupku proti ve-
řejnému pořádku;
● dne 12. 3. oznámeno zne-
čištění komunikace ulice 
U Školky olejovou skvrnou – 
hlídka na místo, zjiště-
ny okolnosti, kvalifiková-
no a šetřeno jako podezření 
z přestupku;
● dne 13. 3. v rámci hlíd-
kové činnosti zjištěn v ulici 
U Zastávky zábor veřejné-
ho prostranství vytvoře-
ný hromadou písku, štěrku 
a kompostérem, dále zjiš-
těna tzv. černá skládka sta-
vebního odpadu a kameni-

té zeminy, zjištěn původce, 
který přislíbil, že popla-
tek za zábor veřejného pro-
stranství uhradí a navážku 
odstraní, kvalifikováno a še-
třeno jako podezření z pře-
stupku proti veřejnému po-
řádku;
● dne 15. 3. v rámci hlíd-
kové činnosti v ranních ho-
dinách spatřila hlídka MP 
v ulici U Školky projíždě-
jící vozidlo, u kterého bylo 
dle místní a osobní znalos-
ti podezření, že ho řídí oso-
ba, které má vydaný zákaz 
řízení motorových vozidel, 
provedena silniční kontrola, 
zjištěna totožnost řidiče vo-
zidla a provedenou lustra-
cí v evidenci řidičů cestou 
PČR bylo zjištěno, že má 
skutečně vydaný platný zá-
kaz řízení motorových vozi-
del, řidič byl zadržen a ná-
sledně předán PČR Libčice;
● dne 16. 3. oznámeno, že 
řidič jiného vozidla přejel 
oznamovateli nohy v době, 

kdy se mu šel omluvit, za 
to, že ho omezil a nedal 
přednost v jízdě, řidič dru-
hého vozidla po přejetí no-
hou oznamovateli z místa 
bez omluvy odjel, ozna-
movatel se dostavil na MP 
Roztoky, ihned mu bylo na-
bídnuto přivolání RZP, ale 
oznamovatel ji odmítl, při-
volána hlídka PČR Skupiny 
dopravních nehod Praha – 
venkov, která si tuto udá-
lost převzala k zadokumen-
tování;
● dne 2. 4. oznámeno uje-
tí od BČS MOL v Přílepské 
ulici, aniž by řidič na po-
kladně uhradil částku za 
natankované palivo, pro-
vedenou lustrací v eviden-
ci vozidel zjištěn provozo-
vatel vozidla, kterému byla 
zaslána výzva k podání vy-
světlení, věc kvalifiková-
na a šetřena jako podezření 
z přestupku proti majetku.

MP děkuje nálezcům, kteří v tomto období vložili do 
schránky důvěry hodinky, průkazy, karty a další 

nálezy, které se tak vrátily k majitelům.

Aktuální zprávy z činnosti MP Roztoky 
můžete nalézt na stránkách MP Roztoky, 

a to na www.mproztoky.cz.

Pokud byste svým poznatkem mohli pomoci při 
šetření výše uvedených událostí, obraťte se pro-
sím buď osobní návštěvou, nebo telefonicky na 
Obvodní oddělení PČR Libčice (tel. 974 866 400) 

nebo na MP Roztoky 
(tel. 602 666 458, 730 511 988 nebo 220 910 468, 

popřípadě e-mail: info@mproztoky.cz). 
V případě naléhavých oznámení můžete využít 

krizovou linku 158. A v případě podání trestního 
oznámení můžete vedle osobní návštěvy 
Obvodního oddělení Libčice n./Vlt. využít 
i kontaktního místa PČR, tzv. Polpointu, 
které se nachází v objektu MP Roztoky, 

v ulici 17. listopadu (čp. 37) v Roztokách.

Děkujeme předem za spolupráci.
PETR VEVERA, VED. STR. MP ROZTOKY

Redakčně kráceno.

http://www.mproztoky.cz/
mailto:Inko@mproztoky.cz
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Ona bude vlastně staronová. Dosluhující pulpitky, které jsme před bezmála dvacetiletím instalovali po příjemné 
spolupráci s archeoložkou Kateřinou Tomkovou, architektem M. Vavřínem a truhlářem Josefem Votavou a které 
statečně čelily celý ten čas náporu vandalů a někde i nárazům aut, uložíme k věčnému odpočinku.

VZNIKÁ NOVÁ NAUČNÁ STEZKA. A BUDE PĚKNÁ!

Z dílny architekta Ondřeje Smolí-
ka (pro město navrhl pietní pro-
stor s vyhlídkou sv. Ludmily na 
Levém Hradci a je podepsán 

i pod krásnou knihovničkou na nádraží) 
vzešel nový návrh. Respektuje design po-
užitý právě na Levém Hradci i krajinný ráz, 
zkrátka posouvá sérii informací pro ná-
vštěvníky Levého Hradce na úroveň dnešní 
doby. Decentní pulpitky s informacemi pro 
dospělé i dětské návštěvníky vyrobil umě-

lecký zámečník M. Janda. Těší mě, že 
na obnově stezky spolupracuje sym-
patický a optimisticky naladěný tým. 
Vedle Ondřeje Smolíka a mě je jeho 
členem muzejní archeolog David Da-
něček, autor textů pro dospělé, Jitka 
Ramdanová, která se s vervou pustila 
do přípravy levohradeckého provedení 
pro děti, a Markéta Urfusová ze Stře-
dočeského muzea. Část stezky, kte-
rá zaujme dětské návštěvníky, vzešla 

z iniciativy radního pro školství J. Be-
rana.

A kdy se mohou návštěvníci Levé-
ho Hradce těšit na devět nových pane-
lů? Instalujeme je v průběhu května 
či června. Trasu částečně zachováme, 
částečně ale zpřehledníme tak, aby ná-
vštěvníci netápali.

Těšme se na naučnou stezku v novém 
kabátě. ❚

MARIE KANTOROVÁ

První neformální setkání občanů se starostou a radními se konalo 7. března v kavárně Koroze.
OBČANÉ A VEDENÍ MĚSTA U JEDNOHO STOLU

S tarosta Jaroslav Drda úvodem 
referoval o aktualitách, jimiž 
se momentálně vedení města 
zabývá. Následovala živá dis-

kuse o naší škole s Jaromírem Beranem, 
radním pro školství. Ale objevily se i ne-
očekávané otázky – třeba ohledně kry-
tu. Došlo i na praktické dotazy k nejbola-
vějším tématům, jakými jsou serpentina 
a rekonstrukce průtahu městem.
Neformální setkání „U jednoho stolu se 
starostou a radními“ se budou konat ně-
kolikrát do roka. Zapojení občanů totiž 
považujeme za klíčové při utváření měs-
ta, ve kterém se dobře žije. Proto jste 
vždy všichni srdečně zváni. Se svými do-
tazy nebo třeba jen tak na kávu.

První setkání bylo pro všechny zúčast-
něné příjemné a inspirativní. O tom příš-
tím vás budeme včas informovat. ❚ Radní Jaromír Beran, radní Marie Kantorová a starosta Jaroslav Drda

TOMÁŠ NOVOTNÝ

Foto: Monika Seidlová
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V Roztokách se rýsuje budoucnost místního školství v novém světle. Nedávná jednání mezi 
zástupci města a Středočeského kraje naznačují krok vpřed ke zřízení dlouho poptávané 
střední školy.

PLÁNY NA ZŘÍZENÍ STŘEDNÍ ŠKOLY V ROZTOKÁCH 
NABÍRAJÍ NA OBRÁTKÁCH

T ento krok přichází v reakci na 
výrazný nárůst počtu žáků zá-
kladních škol ve Středočeském 
kraji, který za posledních deset 

let vzrostl o neuvěřitelných 40 tisíc. ORP 
Černošice čelí demografickému boomu 
s očekávaným nárůstem populace o 30 ti-
síc lidí v následujících deseti letech. Pro 
Roztoky to konkrétně znamená přírůstek 
o nejméně 2 tisíce obyvatel. Tyto před-
povědi jsou jasným signálem, že potře-
ba kvalitního vzdělávacího zázemí je na-
léhavější než kdy jindy. Zástupci města již 
otevřeli jednání se Středočeským krajem 
o společném projektu, který by umožnil 
zřízení nové střední školy na Cihelně. Vizi 
představuje vytvoření unikátního vzdělá-
vacího kampusu, který by v sobě sjednotil 
základní školu (včetně druhého stupně) 
a střední školu spolu s odborným záze-
mím a tělocvičnou.

Na nedávném setkání byl učiněn další 
významný krok. Se Středočeským krajem 
jsme se domluvili na vytvoření memoran-
da, které má vymezit hlavní zásady spo-
lupráce a harmonogram projektu. Toto 
jednání s krajským radním pro školství 

Milanem Váchou signalizuje, že pro-
jekt je na dobré cestě a memoran- 
dum by mohlo být projednáno zastu-
pitelstvem města a orgány kraje bě-
hem letních měsíců.

Investice do vzdělání je klíčem 
k rozvoji komunity a Roztoky stojí před 
historickou příležitostí posílit svůj 
vzdělávací systém. Vize nové střední 
školy je nejen reakcí na rostoucí po-
ptávku, ale i příslibem dalšího rozvoje 
pro celý region. S projektovou přípra-
vou, která je teprve na začátku, a nut-
ností získat dotační podporu, čeká 
město i kraj ještě mnoho práce. Nic-
méně s tak silnou vizí a jasným smě-
řováním jsou Roztoky na dobré cestě 
k poskytnutí lepšího vzdělání pro své 
současné i budoucí občany.

Poznámka: Tento text vygenerovala 
umělá inteligence ze dvou příspěvků 
na sociálních sítích k danému tématu, 
následně byl text mírně zkorigován. ❚

JAROMÍR BERAN,  
RADNÍ PRO ŠKOLSTVÍ

Zástupci města otevřeli jednání se Středočeským krajem o společném 
projektu, který by umožnil zřízení nové střední školy na Cihelně.

CO PATŘÍ DO NÁDOBY 
NA BIOODPAD?
● rostlinný odpad ze zahrady 
(listí, tráva, plevel, větve)
● neznečištěná zemina
● kuchyňský bioodpad 
rostlinného původu (zbytky 
ovoce, zeleniny, slupky)

CO NEPATŘÍ DO NÁDOBY  
NA BIOODPAD?
● živočišné zbytky
● maso, kosti, uhynulá zvířata
● olej z potravin
● obaly od potravin

DŮLEŽITÉ: Nádoba přistavená 
k vývozu musí být zavřena a ne-
smí dojít k přetížení její nosnosti. 
Dále prosíme, abyste nevhazovali 
do nádob bioodpad v sáčcích, a to 
ani biodegradabilních.
Děkujeme za spolupráci 
při správném třídění!

Bioodpad
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Poslední pondělí v měsíci březnu jednalo středočeské zastupitelstvo. Návrh programu 
nesliboval žádné drama, ale nakonec se takové menší, za asistence kamer ČT, přeci jen 
odehrálo.

KDYŽ ZDRAVÍ ROZHODUJÍ O NEMOCNÝCH

N ejprve ale zastupitelé schvá-
lili celý balík nejrůzněj-
ších finančních podpor, ze-
jména menším obcím, např. 

z fondu obnovy venkova, fondu podpory 
obecního (malometrážního) bydlení, na 
opravy silnic II. a III. třídy a dalších.

ZLEPŠÍ SE KOMFORT VEŘEJNÉ 
DOPRAVY
Jeden bod se přeci jen z průměru vy-
mykal, a to olbřímí sumou 9 mld. Kč 
ve prospěch zlepšení kvality a efektivi-
ty Českých drah. Půjde zejména o mo-
dernizaci vozového parku na neelek-
trifikovaných tratích, kde dosud jezdí 
i poněkud muzeální kousky s dieselo-
vým motorem. Za téměř 5 mld. Kč bu-
dou v příštích letech nakoupeny ojeté, 
repasované soupravy z Německa s tím, 
že budou fungovat až do konce platnos-
ti příslušných smluv, tj. do roku 2034. 
Smutné je poněkud to, že na nové vláč-
ky nemáme a musíme si vystačit s tím, 
co už v Německu vyřazují jako zasta-
ralé a neekologické. I tak však půjde, 
v českých poměrech, o pozitivní krok ke 
zlepšení komfortu cestování veřejnou 
dopravou.

Bylo také schváleno rozdělení 58 mil. Kč 
z letošního programu obnovy pamá-
tek pro 64 žadatelů. Je to pěkná část-
ka, která malinko (opravdu malinko) 
pomůže záchraně kulturního dědictví 
našeho kraje. Je ale potřeba dodat, že 
současně nebylo možné vyhovět dalším 
95 žadatelům o cca 106,2 mil. Kč z dů-
vodu nedostatečné alokace fondu. Při-
tom některé projekty byly velmi kvalitní 
a určitě by si podporu z veřejných zdro-
jů zasloužily. Ale kraj není zázračný os-
lík produkující zlaťáky, ale jen „průto-
kový ohřívač“ přidělených financí ze 
státního rozpočtu v rámci tzv. rozpoč-
tového určení daní (RUD). Zde je třeba 
opět připomenout, že Středočeský kraj 
dostává peníze podle koeficientu z roku 
2000, kdy zde bydlelo o více jak 300 tisíc 
obyvatel méně než dnes.

POPULACE STÁRNE 
A VYŽADUJE PÉČI
Pak došlo na sociální a zdravotní zá-
ležitosti. Nejprve zastupitelé schváli-
li příslib zařazení do sítě (což je pod-

mínka pro financování) nových 40 lůžek 
se zvláštním režimem pro nemocni-
ci v Mladé Boleslavi zřizovanou krajem. 
Zařízení s lůžky se zvláštním režimem 
slouží pro chronicky nemocné (vesměs 
seniorní) pacienty se závažnými dia-
gnózami, o které je nutná celodenní 
ošetřovatelská a zdravotní péče. Budiž 
řečeno, že pro návrh byli všichni pří-
tomní, z koalice i opozice. Je totiž vše-
obecně známo, že těchto lůžek je velký 
nedostatek a současně populace stár-
ne – ovšem prodlužující se věk dožití se 
nekryje s délkou věku v dobré zdravot-
ní kondici.

Již další bod však ukázal složitost 
této problematiky.

JE ŘEŠENÍM SOUKROMÁ 
INICIATIVA?
O příslib zařazení do sítě požádala také 
soukromá společnost, která hodlá za 
téměř 100 mil. Kč (z fondu EU) vybu-
dovat na Mělnicku zařízení pro pacien-
ty s Parkinsonovou nemocí. V současné 
době totiž neexistuje v celé ČR jediné 
specializované zařízení pro lidi s touto 
diagnózou, kteří ještě nedosáhli věku 
65 let. Tato nemoc, která postihuje lidi 
již ve středním věku, má svá specifika, 
např. to, že ochromuje postupně a ne-
vratně tělesnou schránku, zatímco du-

ševní schopnosti jsou až do terminál-
ního stadia zpravidla zachovány. Proto 
umisťovat tyto pacienty do alzheimer 
center a podobných sociálních zařízení 
je velmi problematické, ba přímo ne-
vhodné.

Na první pohled jde o velmi pozitiv-
ní iniciativu, kterou nelze odmítnout. 
Nebo ne? Např. sociální výbor zastupi-
telstva Středočeského kraje tento zá-
měr nepodpořil.

VĚC ALE NENÍ ČERNOBÍLÁ
Při hlubším prostudování podkladů 
se ukázala řada slabších míst celé-
ho projektu. Toto pobytové zařízení má 
být určeno pro klienty z Prahy a Stře-
dočeského kraje, a to s kapacitou jen 
18 lůžek. Přitom jen ve Středočeském 
kraji je evidováno cca 1 100 pacientů 
s touto diagnózou. Je tedy jasné, že ta-
kové téměř rodinné a současně elit-
ní zařízení, po vzoru podobných zaříze-
ní v zahraničí, problém nijak nevyřeší. 
Vzhledem k nadstandardnímu perso-
nálnímu obsazení pak vychází, že služ-
ba bude pro klienty, zdravotní pojišťov-
ny i Středočeský kraj velmi finančně 
náročná. Podle předložené studie pro-
veditelnosti by klient měl platit 32 ti-
síc Kč měsíčně + 15 tis. (možná 17 tis.) 
příspěvek na péči od pojišťovny + dal-
ších cca 50 tisíc z veřejných zdrojů. Ne-
bude to zařízení pro chudé a není ani 
jasné, podle jakých kritérií budou pa-
cienti přijímáni. I při této finanční kal-
kulaci bude ještě provoz domova zřej-
mě deficitní, cca 12 mil. Kč ročně. Věc 
tedy evidentně není jednoduše černo-
bílá. Na jedné straně stojí argument, 
že nejhorší varianta je nedělat nic a jen 
přihlížet neštěstí druhých, na straně 
druhé pocit, že může jít o „byznys s ne-
mocí“. Debata, v níž vystoupili i zástup-
ci veřejnosti, byla značně vyhrocená 
a ukázala na nedostatečnost systému 
zdravotní péče pro takové náročné dia-
gnózy, jako je Parkinsonova choroba.

SOUHLAS KRAJE JE KLÍČOVÝ
Sám jsem váhal, zda tento záměr pod-
pořit, protože veřejné peníze do toho-
to soukromého zařízení bude třeba od-
někud vzít, např. z rozpočtu krajských 
nemocnic. Na straně druhé mi nebylo 
příliš dobře při vědomí, že kraj za 

Foto: Stanislav Boloňský
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24 let své existence nebyl schopen 
realizovat ani malý pavilon v rámci 
svých zdravotních zařízení pro pacien-
ty s touto diagnózou, a to zejména pro 
lidi středního věku, jejichž kognitivní 
schopnosti nejsou ještě výrazně ome-
zené. Proto i malý krok ve prospěch 
těchto nemocných mi i při všech rizi-
kách dává smysl.

NESHODLI SE LAICI ANI LÉKAŘI
Nakonec bylo hlasování velmi těs-
né, návrh prošel o dva hlasy, pro bylo 

34 zastupitelů (včetně mě a J. Jako-
ba) z 65, proti jen jeden, ale 18 se zdr-
želo (ostatní nepřítomni). Nehlasovalo 
se podle politické příslušnosti, ale na-
příč stranami, z koalice i opozice. Roz-
hodující byl asi jeden argument, který 
zazněl v debatě. Projekt tohoto domo-
va pro nemocné s Parkinsonem ještě 
musí projít přísným posouzením a hod-
nocením ministerstvem práce a soci-
álních věcí, které musí „dát zelenou“ 
evropské dotaci na jeho výstavbu (pří-
slušný fond umožňuje financování až 

100 %). Bude se bezpochyby podrob-
ně zabývat i studií proveditelnosti a je-
jími slabinami a dá na spravedlivé váhy 
všechna pro i proti. Nezbývá než dou-
fat, že pro pacienty, kteří si svou zákeř-
nou nemoc nevybrali, bude výsledek 
pozitivní… ❚

Z aujalo mě, že setkání zača-
lo o chvilku dříve, takže někte-
ří opozdilci chvatně zaujímali 
svá místa již během úvodní-

ho slova hlavy státu. Prezident po uvítání 
paní hejtmankou Peckovou hodinu trpěli-
vě odpovídal na četné dotazy přítomných 
zastupitelů, vesměs současně starostů 
měst a obcí, při nichž si činil písemné (!) po-
známky. Došlo pochopitelně i na klíčový 
problém našeho kraje – rozpočtové urče-
ní daní, tedy na (nedostatečnou) výši pří-
spěvku ze státního rozpočtu.

Příjemným zjištěním pro mě bylo na-
prosto civilní vystupování prezidenta, 
jeho široký rozhled a věcnost odpově-
dí. Nesliboval modré z nebe, jen to, že 
vznesené problémy kraje i obcí předne-
se na patřičných kompetentních mís-
tech. A nebál se vyslovit velmi korektně 
a diplomaticky i své osobní stanovisko, 
které nemuselo být vždy totožné s ná-
zorem tazatele.

Mile mě překvapilo i to, že nemlu-
vil v obehraných frázích, s plamenným 

Bez fanfár z Libuše, pompézního patosu, bezpečnostních manévrů a ve věcné atmosféře 
se 6. března odehrálo setkání prezidenta republiky Petra Pavla a jeho manželky Evy se 
zastupiteli Středočeského kraje.

BEZ FANFÁR, VĚCNĚ A LIDSKY

STANISLAV BOLOŇSKÝ 
ZASTUPITEL 
STŘEDOČESKÉHO 
KRAJE

zápalem falešného táborového řeční-
ka, ale klidně a věcně, byť to někteří ko-
mentátoři považují za jeho slabost.

Jsem rád, že mám (máme) opět prezi-
denta republiky, který je osobností, stát-

níkem evropského formátu a netváří 
se přitom, že je nejchytřejší na celém 
světě. ❚       
                             STANISLAV BOLOŇSKÝ
 

Prezident republiky Petr Pavel a hejtmanka Středočeského kraje 
Petra Pecková, foto: Stanislav Boloňský

Po více než půlroce, kdy v čele našich technických služeb stojí dva Jakubové, mohu snad bez 
nadsázky říci, že jsme při výběru nového šéfa měli šťastnou ruku.

DÍKY ZA DOBROU PRÁCI

dernějších (pravda, dočasných) prostor, 
popasovali se s opravami techniky a plá-
nují nákup nové. Jejich tým se zhostí bez 
problémů drobnějších oprav komunika-
cí, tu osadí zrcadlo dle pokynu policis-
ty, jinde obnoví přechod či zatnou zuby, 
když místo včera uklizené je druhý den 

zas a znova plné odpadků hojně roz-
sévaných některými občany.
Prací TS se pravidelně zabýváme na 
poradách vedení a rád píšu, že ji hod-
notíme jako velmi dobrou. Přejme si, 
aby to vydrželo. ❚

TOMÁŠ NOVOTNÝ, MÍSTOSTAROSTA

N ový šéf Jakub Vagrčka i jeho 
zástupce Jakub Kapitán se 
snaží, aby naše město bylo 
čisté, pohotově reagují na ti-

síc a jedno přání veřejnosti, zastupite-
lů, vedení obce. Dokázali nabrat nové 
zaměstnance, zvládli stěhování do mo-
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INZERCE

Vítání dětí v Roztokách

Ve čtvrtek 23. 5. 2024 se pod 
záštitou starosty města Roztok 
uskuteční slavnostní vítání dětí, 

které se narodily přibližně v období 
od 1. 9. 2023 do 31. 3. 2024.

Máte-li zájem, aby bylo vaše děťátko 
v tento den přivítáno mezi občany města 

Roztoky, sdělte, prosím, jméno a příjmení 
miminka, datum jeho narození a vaši 
e-mailovou adresu městskému úřadu 
Roztoky, a to buď emailem na adresu 

korunkova@roztoky.cz, osobně 
na matrice paní Korunkové nebo 
telefonicky na číslo 220 400 226, 

a to nejpozději do 5. 5. 2024.
Podmínkou slavnostního přivítání je trvalý 

pobyt dítěte v našem městě.
IVANA KORUNKOVÁ 

MATRIKA

Novinky z městské zeleně
Na křižovatce Nádražní ulice a Tichého údolí pro 

vás vykvetl nový květinový záhon a nově osázeno je 
i okolí lavičky na konci ulice U Háje. Ostatní 

záhony už prošly jarní péčí a právě rozkvétají. 
Mladé a nově vysazené stromky dostaly nový 

ochranný nátěr a novou porci kůrového mulče, 
v průběhu dubna je opět opatříme 

i závlahovými vaky.
V kanalizačním systému města právě probíhá 

plošná deratizace. Během dubna nám 
certifikovaná firma zkontroluje technický stav 

herních prvků, aby byla dětská hřiště bezpečná.
Na Tyršovo náměstí se po ošetření kořenového 

systému stromů vrátí okrasné valouny. Vzhledem 
k suchu jsme zahájili zálivku ovocných výsadeb 
v relaxačním sadu na Solníkách a v aleji k Váze.

Začínáme pracovat na budoucí podobě parku 
v Tichém údolí, kde nás čeká dialog se sousedy, 
návštěvníky parku i institucemi, které prostor 

nějakým způsobem využívají. Spuštění akce 
(dialogu, ne samotné realizace) je v plánu na 
květen. Nebojte, zapojit se budete moci i vy.

ZUZANA ŠRŮMOVÁ, PAVEL FLENER A ZUZANA RICHTEROVÁ

mailto:korunkova@roztoky.cz
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INFORMACE Z RADNICE

KANALIZUJEME ROZTOKY

V ýstavba kanalizace v těchto ulicích započala na 
přelomu února a března letošního roku. Na novou 
kanalizaci bude napojeno přibližně 18 nemovitostí. 
Projekt je z velké části hrazen z dotace, částečně 

z rozpočtu města. Kanalizace je převážně gravitační, s centrál-
ní přečerpávací jímkou, která zajistí překlenutí Únětického po-
toka do kanalizace v ulici Tiché údolí a do městské čistírny. Pro 
6 nemovitostí v ulici Bělina je zřízena kanalizace tlaková, z výš-
kových důvodů toto není možné řešit gravitačně.

V březnu proběhlo veřejné jednání s občany, na kterém ko-
legové seznámili majitele nemovitostí s postupem při budová-
ní jejich přípojek. Přípojku (trubku a výkop) za hranici pozemku 
provede na své náklady město, majitelé si musí zajistit osazení 
betonové revizní šachty a po kolaudaci veřejné kanalizace do-
pojení domovní kanalizace. Obyvatelé v ulici Bělina si musí za-

Když jsme v roce 2022, záhy po komunálních volbách, seděli s občany – „žumpníky“ nad 
skokovým zvýšením cen za vývoz jejich žump, slibovali jsme si, že musíme dát větší důraz na 
dokončení výstavby kanalizace v některých z těchto dosud opomenutých částí Roztok. Jsem 
rád, že ani ne po dvou letech přicházíme s první vlaštovkou – odkanalizováním oblasti ulic 
Riegrova a Bělina.

jistit přečerpávací šachtu s čerpadlem, připojeným na elektric-
ký rozvod rodinného domu.

Před napojením na novou přípojku je nutné vyprázdnit žum-
pu a propojovací potrubí vést mimo ni. Starou žumpu lze s vý-
hodou využít například na jímání dešťových vod. Pokud by stará 
žumpa zůstala zapojena v systému, mělo by to neblahý vliv na 
fungování čisticího procesu v čistírně.

Podrobnější informace o možnostech připojení rádi sdě-
lí pracovníci městského úřadu Roztoky na odboru správy a roz-
voje města.

Jsem rád, že se nám podařilo splnit alespoň část volebních 
slibů. A věřím, že ve stejném duchu se nám bude dařit i v dal-
ších, dosud neodkanalizovaných lokalitách. ❚

MICHAL HADRABA, RADNÍ PRO ROZVOJ A VODOHOSPODÁŘSKOU 
INFRASTRUKTURU OZN

Platby místních poplatků
v zahraničí po dobu delší než 6 měsíců po sobě jdoucích 

v daném roce. 

ÚHRADA
Poplatky je možné hradit hotově nebo kartou 
v pokladně městského úřadu, v době pokladních hodin, 
nebo převodem na účet.

POKLADNÍ HODINY:
PONDĚLÍ: 8.00–12.00 a 13.00–17.45
ÚTERÝ: 8.00–12.00
STŘEDA: 8.00–12.00 a 13.00–17.45
ČTVRTEK: 8.00–12.00
PÁTEK: 8.00–12.00

POZOR! 
JIŽ OD 1. 1. 2020 MÁME NOVÉ VARIABILNÍ SYMBOLY
Číslo účtu je: 5607272339/0800, 
Česká spořitelna – pobočka Roztoky.

Při platbě na účet je třeba vždy uvádět variabilní symbol, 
aby bylo možné platbu identifikovat. Váš variabilní symbol 
zjistíte při platbě na pokladně nebo si o něj můžete napsat 
paní Poživilové na e-mail pozivilova@roztoky.cz.
NÁLEPKY NENÍ POTŘEBA SI VYZVEDNOUT OSOBNĚ, 
JE MOŽNÉ SI POŽÁDAT O JEJICH ZASLÁNÍ POŠTOU.
O zaslání nálepky je možné požádat telefonicky 
na čísle: 220 400 235, 603 362 210 nebo e-mailem 
rovněž paní Poživilové.

PSI
Dne 30. 4. 2024 končí splatnost poplatku 

ze psů na rok 2024.
Poplatek za jednoho psa na rok 2024 je ve výši 

800 KČ.
Částka 200 KČ na psa, jehož držitelem je osoba 

starší 65 let.

Poplatek za psa se platí od věku tří měsíců psa, 
povinnost přihlásit psa je do 15 dnů od pořízení. 

Od poplatku jsou osvobozeni držitele průkazu ZTP 
a ZTP/P.

Vyzýváme občany, kteří mají tyto průkazky a vlastní 
psa, aby se ve vlastním zájmu neprodleně dostavili 

na městský úřad.

ODPADY
Dne 31. 5. 2024 končí splatnost poplatku za svoz od-

padů na rok 2024.
Poplatek na rok 2024 je ve výši 750 KČ na osobu. 

Osvobození od poplatku je u vícečetných rodin.
Poplatek za svoz odpadů má povinnost hradit: 

1) osoba přihlášená do 75 let věku 
a 2) vlastník nemovité věci zahrnující byt, 

rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci, 
ve které není přihlášená žádná fyzická osoba 

a která je umístěna na území města.
Platí se maximálně za 2 děti v rodině, dále se od 
poplatku osvobozují děti v daném roce narozené 

a osoby které v daném roce dovrší 75 let, 
dále se od poplatku osvobozují osoby pobývající 

mailto:pozivilova@roztoky.cz
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CO ŘÍKÁTE ZÁMĚRU NA STAVBU LÁVKY 
PRO PĚŠÍ A CYKLISTY PŘES VLTAVU, KTERÁ 

BY PROPOJILA ROZTOKY A KLECANY?

ZDENĚK RICHTER
TOP 09

Lávku z Roztok do Klecánek jsem 
usilovně prosazoval už před lety jako 

určený zastupitel pro územní plánování 
při tvorbě nového územního plánu. Tak 
se stalo a lávka se dostala do územní-
ho plánu jako územní rezerva, a to jak 
na straně Roztok, tak i Klecan. Dnes 
mě trochu mrzí, že jedni od záměru 

odstupují, zatímco druzí si ho přivlast-
ňují, jako kdyby to byl jejich nápad.
Rozumím tomu jako propojení dvou 

komunit, kterým přívoz dávno nestačí. 
K nám odsud jezdí zaměstnanci do ně-
kolika firem, od nás na druhý břeh zase 
proudí hlavně turisté na slunečný břeh, 

kde je cyklostezka.
A v jaké fázi je dnes projekt? Měs-

to Klecany už objednalo studii a v sou-
časnosti řeší reakce občanů, kteří by 

byli umístěním lávky dotčeni. A já pev-
ně věřím, že na straně Roztok – i přes 
aktuální a docela vzrušenou debatu – 
je maximální souhlas a vstřícnost, aby 
byla lávka skutečně vybudována. Jinak 
se staneme skanzenem, kde fakt není 
možné nic nového postavit. Doufám, že 
nedopadneme jako v Praze, kde s od-
kazem na narušení krajinného rázu 

odpískali lanovku z Podbaby přes Vlta-
vu do Bohnic.

ANO!

MARIE DVOŘÁKOVÁ
SPOLEČNĚ PRO ROZTOKY 

A ŽALOV
Jako malá holka jsem měla tři přá-

ní. Lanovku do Kroupky, obnovit kou-
paliště v Tichém údolí a lávku do 

Klecan. Svůj volný čas jsem tehdy trá-
vila na koni či se psem, často na lou-
kách u řeky. Ráda jsem jezdila přívo-
zem a vyrážela do klecanských lesů. 

S koněm to ale nešlo, na přívoz nás oba 
nevzali. A lávka by ten náročný trans-

port vyřešila. Dneska žiju snad víc v re-
alitě. A přece se zdá, že i dětské sny by 

se mohly někdy plnit.
Za naše sdružení jsme jednoznač-

ně pro propojení břehů lávkou. Vidíme 
v tom příležitost k lepší dopravní pro-

stupnosti a ušetření si stresu, jestli stih-
neme poslední spoj přívozu, anebo jestli 
vůbec pojede, když tomu počasí nepře-
je. Roztočtí by měli příjemnější cestu do 
ZOO, botanické zahrady i do Stromovky, 
obyvatelé pravého břehu zase na vlak.

Když jsme s kolegyněmi z našeho 
sdružení zjistily, že je autorem lávky 
architekt Petr Tej, který má za sebou 
již několik zrealizovaných dechberou-
cích lávek, přišlo nám to jako šance, 
která se neodmítá. Jím navržená láv-
ka je nejen účelná, ale i architektonic-

ky moc pěkná.

ANO!

MICHAEL HOŠEK
ROZTOKY SOBĚ

Debata o propojení břehů Vltavy mezi 
Klecany a Roztokami je stará bezmála 

sto let. Znovu se rozhořela díky studii od 
renomovaných architektů, kterou si ob-

jednaly Klecany. Nejde o lávku a její tech-
nické řešení, ale především o to, co svou 
existencí vyvolá. Názory se různí. Studie 
sice vypadá jako hotový projekt k realiza-
ci, ale je to jen podklad. Díky Klecanům 

však máme nad čím diskutovat, abychom 
zjistili, co sami chceme. Netřeba zabřed-
nout do bojů o detaily stavby. Důležitější 

je, že nám projekt nastavuje zrcadlo, kte-
ré odráží naši dosavadní nečinnost.
Roztočtí oponenti lávky argumentu-

jí, že kvůli ní ztratíme „klid“ na našem 
břehu a vznikne nám tu něco jako luna-
park. Přitom své roztocké peklo neko-
ordinovaného rozvoje si tam směle tvo-

říme i bez lávky už dnes. Nečekejme 
na ni, nezneužívejme ji jako protiargu-

ment. Pojďme se spíše konečně do-
mluvit, co sami na našem břehu chce-
me. Nepotřebujeme jednotlivé nápady 
(jako je třeba rozporuplná „marina“), 
ale participativní diskusi. To je prá-

ce pro město a jeho občany. Řeč bude 
i o lávce, nebude to však středobod 
debaty či umělý problém, ale možná 

varianta řešení.

NE, ALE…
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JAROSLAV HUK
ODS S PODPOROU KDU-ČSL

Je to záměr hodný důkladnějšího 
prověření. Tím nemíním studii. 

Architekt nejsem a koncepce lávky, 
přes kterou může projet i záchranka, 

dává smysl.
Ale než se pustíme společně se 

„sousedy přes vodu“ do akce za odha-
dem 100 milionů korun, je třeba pro-
věřit především možnosti financování 
stavby a z naší strany i rozsah vynu-

cených investic. Tím míním revitaliza-
ci našeho břehu Vltavy v okolí lávky, 

zajištění aspoň relativně bezpečného 
průjezdu pro cyklisty do Tichého údo-
lí a k muzeu, vylepšení bezpečné cesty 
do horních Roztok Lukešákem apod.

A taky nějakým solidně provede-
ným průzkumem zjistit, co přemostě-
ní řeky bude znamenat, kolik z cyklistů 
a pěšáků, kteří nevyužívají přívoz a pu-
tují třeba dál až do Kralup, by zahnulo 
po lávce do Roztok, případně kolik dal-
ších cyklistů by radši jelo po druhém 
břehu a přes lávku místo toho, aby 

vzali kolo do vlaku.

EVA SODOMOVÁ
CESTA PRO MĚSTO

My jsem jednoznačně pro realiza-
ci stavby lávky přes Vltavu. Proč ano? 

Schází propojení mezi břehy. Most, kte-
rý se plánuje již několik desítek let 

je stále v nedohlednu. Přívoz nestačí 
a má časová omezení. Lávka, 

která byla představena je originální 
i hezká, ale finančně bude velmi 

nákladná. Nechce se nám věřit, že na 
ni seženeme finance. Cesta navrhuje 

využít historické nabídky, možná zaprá-
šené studie, a to ukotvení lávky na 

pilířích jezu. Pokud je to proveditel-
né, bylo by to nejlevnější, nejsnazší 

a uchopitelné řešení.

MICHAL HADRABA
SAKURA

Výstavbu lávky do Klecan 
podporuji. Protože ještě nějaký pátek 
potrvá, než bude cyklostezka na naší 
straně Vltavy až do Prahy a do Libčic. 
Protože i potom bude cesta do oblasti 

Troji nebo Stromovky výhodnější po dru-
hé straně. Protože lidé a obce se mají 

propojovat, ne rozdělovat. A protože bude 
třeba jednoduší si jít dát na druhý 

břeh – třeba i lepší – pivo.
Je samozřejmě smutné, že tím skon-

čí oblíbený a legendární přívoz, nu, to je 
život, to je holt ta evoluce. Koňské povo-
zy byly taky fajn, a přesto je auta postup-
ně vytlačila. A zase – není to jediný přívoz 

na Vltavě. Třeba v Úholičkách jistě pří-
voz zůstane.

Klecanští budou moci lávku využít pro 
cestu do Prahy naším vlakem. Zvýšený 

pohyb turistů a cyklistů, který myslím ale 
nebude nijak likvidační, třeba konečně 
„nakopne“ roztocké restaurace, jejichž 

nynější stav je dost tristní.
Určitě je třeba zjistit názor veřejnosti 

na veřejných projednáních v obou obcích 
a podle toho se zařídit. Samozřejmě to 

nelze prosazovat proti vůli občanů.

ANO, ALE… ANOANO
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Propojit oba břehy Vltavy lávkou pro cyklisty a pěší je věc krásná a záhodná. Umožnila 
by Klecanským lepší dostupnost vlaku, Roztockým pohodlnou dopravu na kole do Prahy 
a celkově příjemné spojení břehů nezávisle na jízdním řádu přívozu a výši hladiny protékající 
vody. Taková stavba nutně vyžaduje součinnost obcí na obou stranách řeky. Samozřejmě kde 
je vůle, je i cesta (nebo lávka).

LÁVKA SNADNO A RYCHLE?

ZNÍ TO SKVĚLE. JSOU TAM 
NĚJAKÁ „ALE“?
Klecany pořizovaly studii lávky před ko-
munálními volbami 2022 jako první obraz 
úvah o spojení obou břehů. Studie tenkrát 
nebyla řešena s Roztokami, ale ani napří-
klad s povodím Vltavy, to vše mělo přijít 
později. Tehdy se zdálo být volání po lávce 
na klecanské straně silné a jasné. Zvolené 
místo projektantům vychází jako nejvhod-
nější, ale po představení studie se zača-
li ozývat občané s obavami: Jaké přinese 
změny v dopravě? Jak velký bude nápor 
aut, když lávka je relativně daleko od horní 
části Klecan, autobus jezdí zřídka, a navíc 
končí pěkný kousek cesty od místa pláno-
vané lávky? Nestane se z Klecánek parko-
viště? Tyto otázky studie neřešila a Kleca-
ny jsou v situaci, kdy musí zmapovat názor 
občanů a vyřešit, co by realizace lávky pro 
Klecánky po této stránce znamenala.

U nás přímo v místě uvažované láv-
ky lidé nebydlí, a situace tedy není tak 
vyhrocená. I tak se však musíme zabý-
vat tím, jak bude prostor fungovat – a to 
s variantou lávky, ale i bez ní. Roztoky by 
měly mít jasnou představu, jaké funk-
ce by mělo okolí přívozu plnit, a takové 
typy aktivit umožňovat. Měly by mít jas-
no v tom, jak řešit dopravu a parkování 
aut i cyklistů, svoz odpadu, hluk a vizuál-
ní stránku aktivit, které se na roztockém 
břehu rozrůstají. K tomu se chystáme 
udělat první krok na dubnové radě měs-
ta. Lávka je v tomto směru pouze varian-
tou, kterou dává smysl vzít do hry.

NUTNÉ PŘEDPOKLADY  
NA NAŠÍ STRANĚ
Plán správy roztockého břehu jako ve-
řejného prostranství včetně řešení do-
pravy a parkování je prvním z takových 
kroků.

Je nutná změna územního plánu. 
Lávku mají sice obě obce v územním 
plánu (my jako územní rezervu pro ten-
to účel), ale ne tak, aby na sebe klecan-
ská a roztocká část navazovala. Na naší 
straně je tedy nutným předpokladem 
změnit územní plán, což je samo o sobě 
proces, který trvá minimálně rok.

Pozemky nejsou ve vlastnictví města. 
Na naší straně se jedná o několik sou-
kromých pozemků, kde by bylo nutné 
řešit jejich rozdělení a výkup. U doprav-
ní infrastruktury tento proces často 
usnadňuje to, že bývá v územním plánu 
zanesena jako veřejně prospěšná stav-
ba. U veřejně prospěšné stavby je vel-
ká výhoda v tom, že v případě nedohody 
jde využít institut vyvlastnění. U staveb 
pro cyklisty a pěší to nelze snadno pro-
sadit. Řešení pozemků nemusí být vů-
bec jednoduché a už vůbec ne rychlé.

Ani 100% dotace nemusí pokrýt 100 
% nákladů. Zní to zvláštně, že? Dotace, 
které lze aktuálně na lávky čerpat (při-
čemž podmínky čerpání se samozřejmě 
do budoucna mohou měnit či zdroje vy-
schnout), pokrývají uznatelné náklady. 
Těmi není úprava prostor mimo samot-
nou lávku a věci jako osvětlení. Zname-
ná to v tuto chvíli neurčitě velké položky, 

které město musí zaplatit ze svého, a to 
nepočítáme výkup pozemků. Předpro-
jektová příprava a projekt také něco sto-
jí. Projekt se standardně odhaduje na  
10 % nákladů stavby, bavíme se tedy 
o odhadem 15 milionech (Klecany ná-
klady na lávku odhadují na 150 milionů, 
je to ale opravdu jen velmi rámcový od-
had), se kterými nepočítá rozpočet ani 
jedné z obcí, nicméně v podmínkách ak-
tuálních dotací se jedná o náklad, kte-
rý je sice nutné zaplatit předem, ale 
následně ho obec či město získá propla-
cený zpět.

Pokud tedy chceme město spravo-
vat zodpovědně a racionálně, musí-
me bohužel nadšení ohledně lávky tlu-
mit. Najde-li se na lávce shoda, je třeba 
systematicky začít s přípravou, ale snad-
no a rychle to nebude. Je nutné změ-
nit územní plán (což je samo o sobě 
akce minimálně na rok), jednat s vlast-
níky pozemků. Řešit právní stránku věci 
a domluvu mezi obcemi na tom, jaká 
bude čí role.

V tuto chvíli je ale míč spíše na dru-
hém břehu řeky: lávka je momentál-
ně téma, které za vodou budí zlou krev 
mezi sousedy. Klecany a Klecánky si 
musí nejprve ujasnit, zda ji chtějí, za ja-
kých okolností a jak co nejvíc zmírnit 
případné negativní dopady na nejbliž-
ší sousedy. Lávky mají spojovat, ne roz-
dělovat. ❚

ZUZANA ŠRŮMOVÁ, JAROSLAV DRDA, 
TOMÁŠ NOVOTNÝ

Když se na mě před koncem roku obrátilo několik občanů z Klecan s prosbou, abych v Roztokách 
probudila iniciativu a zájem o realizaci lávky, netušila jsem, jak velkou odezvu to bude mít.

PROPOJÍME ROZTOKY S KLECANY LÁVKOU? 
VELKÝ ZÁJEM MĚ PŘEKVAPIL

M ožnost víceméně sto-
procentního financová-
ní z dotací, spoluprá-
ce s architektem Petrem 

Tejem – spoluautorem štvanické láv-
ky, který má bohaté zkušenosti s realiza-
cí i financováním lávek, a velký zájem ze 

strany spoluobčanů mě plní opravdovou 
nadějí, že lávka přestává být nesplnitel-
ným snem.

Na veřejnou prezentaci, kterou jsem 
uspořádala v roztocké základní škole, 
dorazilo kolem šedesáti obyvatel Roztok 
i Klecan, včetně starostů obou obcí.

Pan architekt Petr Tej nám předsta-
vil již zrealizované projekty, studii lávky 
a poté se svými kolegy Markem Kopećem 
a Otou Melterem zodpověděli dotazy tý-
kající se samotné realizace, financování 
i dalších záležitostí souvisejících s lávkou 
(např. řešení parkování).
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Mezi přítomnými byli příznivci i odpůr-
ci lávky z obou břehů. Ačkoliv příznivců 
byla většina, je třeba brát námitky a oba-
vy odpůrců či více zdrženlivých zcela váž-
ně a hledat řešení.

Mám velkou radost, že se akce zúčast-
nili pan starosta Roztok, pan starosta 
Klecan i další zastupitelé našeho města.

Autoři studie přijali pozvání na květ-
nové zastupitelstvo, na kterém předsta-
ví studii včetně návrhů řešení některých 
námětů z veřejného slyšení.

V Klecanech po jisté odmlce téma láv-
ky znovu ožívá. Záležet bude nejen na 
nás, ale i sousedech z druhého břehu.
Máme před sebou ještě kus cesty, aby-

chom zvážili všechna úskalí, pro i pro-
ti. Nakonec budou rozhodovat zastupitelé 
obou obcí. Jiskřičku jsme zažehli. Držte 
palce, ať hoří správným směrem. ❚

MARIE DVOŘÁKOVÁ 
ZASTUPITELKA 

SPOLEČNĚ PRO ROZTOKY A ŽALOV

INZERCE

Na veřejnou prezentaci v roztocké základní škole dorazilo kolem 
šedesáti obyvatel Roztok i Klecan, včetně starostů obou obcí.



20

ŽIVOT VE MĚSTĚ

Účast na letošním plese předčila naše očekávání a máme z ní velkou radost. Přišlo přes 
200 lidí, nechyběli mezi nimi naši členové napříč generacemi, rodiče, přátelé, známí 
a veřejnost z Roztok i okolí.

SKAUTKY A SKAUTI DOTANČILI 
A CHYSTAJÍ SE NA LÉTO

J sme vděční všem, díky kte-
rým se 13. ročník plesu mohl 
uskutečnit. V první řadě jsou 
to hlavní organizátoři Jonáš 

Vágner, Kryštof Vejmola a Kryštof Ku-
bánek. Velký dík patří také skautkám 
a skautům, kteří pomohli s příprava-
mi, realizací a úklidem. Jsme nadšení 
z kapely Terorchestr, která si všechny 
získala svou energií, a skvělých taneč-
níků Veroniky Škráčkové a Jakuba Trč-
ky, kteří připravili krásné předtančení. 
Děkujeme i všem návštěvníkům plesu, 
bez kterých by to zkrátka nešlo.

V neposlední řadě děkujeme našim 
partnerům a dárcům, kterými jsou: Zá-
kladní škola Zdenky Braunerové, měs-
to Roztoky, Únětický pivovar a.s., Dary 
přírody, ČerstvéMaso.cz, Vinařství Lud-

 

Datum zájezdu Zámek Cena Prodej

15. 5. Žleby 550 Kč 6. 5.

5. 6. Frýdlant 650 Kč 27. 5.
26. 6. Moravský Krumlov 900 Kč 17. 6.
17. 7. Litomyšl 700 Kč 8. 7.
21. 8. Krásný Dvůr 450 Kč 12. 8.
25. 9. Březnice 500 Kč 16. 9.

wig s.r.o., Přemyslovské střední Čechy, 
o.p.s., JUNSHOP s.r.o., LIMAN SPORT, 
KAMA spol. s r.o., Warmpeace a Lanové 
centrum PROUD.

Těšíme se s vámi příští rok na shledanou!

NA KVĚTINOVÝ DEN ZNOVU 
VYRAZÍME DO ULIC
Tradiční Český den proti rakovině se le-
tos koná ve středu 15. května a do sbírky 
se opět zapojí i roztočtí skauti a skaut-
ky. Potkáte nás dopoledne na Tyršo-
vě náměstí, další skupinky se budou po-
hybovat v ulicích Roztok a Žalova. Ať už 
patříte mezi pravidelné dárce nebo se 
rozhodnete letos podpořit sbírku popr-
vé, připravte si prosím přesnou částku 
v hotovosti. Příspěvek za kytičku je libo-
volný, minimálně však 20 Kč.

DĚKUJEME ZA FINANČNÍ  
PODPORU 
S příchodem jara se naplno rozbíhá pří-
prava letních táborů. Nejen s nimi je 
spojená postupná obnova vybavení, kte-
ré se běžnou činností opotřebovává. Je 
to záležitost finančně náročná, proto 
bychom chtěli za dlouhodobou dotač-
ní podporu poděkovat městu Roztoky. 
Děkujeme také státnímu podniku Vo-
jenské lesy a statky ČR, který nám le-
tos přispěl na nákup nového stanu tee-
-pee. ❚

LUKÁŠ HEJDUK 
VEDOUCÍ ROZTOCKÉHO SKAUTSKÉHO 

STŘEDISKA

Program skautského plesu byl pestrý

Kapela si všechny získala svou energií

PLÁNOVANÉ ZÁJEZDY PRO ZO SPCCH
Prodej zájezdu v Klubu seniorů od 14.00 do 15.00 hod., J. Pařízková, 
tel.: 732 217 507, mail: parizkovajar@email.cz
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Nepatřím zrovna mezi ranní ptáčata, ale někdy člověk musí svou lenost překousnout.
JAK JSEM TOPIL MERUŇKÁM

S předčasným únorovým ja-
rem, spojeným s kvapným 
kvetením meruněk a dal-
ších peckovin, vyvstal pro-

blém, jak ochránit či alespoň elimi-
novat riziko jejich pomrznutí během 
březnových mrazíků. Kromě vydatného 
kropení sadů se považuje za nejefek-
tivnější metodu zakládání ohňů mezi 
stromy, samozřejmě v noci. Tak jsem si 
také přichystal v zahradě vatru a úde-
rem čtvrté ranní ji spěchal zapálit. 
Coby zkušený zahrádkář i bývalý „čun-
drák“ vím, že největší „kosa“ nastává 
krátce před úsvitem.

V zahradě ovšem bylo touto dobou 
bohužel již -2 stupně, takže záchranná 
akce neslibovala velký pozitivní efekt. 
Ale přesto, že jsem opustil teplý pelí-
šek bez velkého nadšení, tak jsem ne-
mohl nevnímat tu krásu kolem sebe. 
Tráva se ve světle baterky leskla stří-
brnou jinovatkou a úplně jasné nebe 

bylo, navzdory světelnému smogu, plné 
hvězd. Přímo nad hlavou zářil Velký 
vůz a od něj východním směrem Cassi-
opeia. Navzdory mrazíku mi nebyla 
vlastně zima, neb vládlo úplné bezvětří.

Vatra vzplanula jedinou sirkou a bylo 
nádherně. V půl páté, jak na povel, za-
čali hlaholit, skoro až křičet, ptáci. Již 
kolem páté začal blednout východní ob-
zor a během půlhodinky se rychle roz-
jasnilo. Ponechal jsem meruňky své-
mu osudu a šel na časnou snídani. Zda 
mé snažení skončí happy endem, nebo 
to dopadne stejně špatně jako v posled-
ních deseti letech, bude zřejmé až za 
několik týdnů. V každém případě nelitu-
ji, že jsem si takto mimořádně přivstal, 
noc pod hvězdným nebem byla odmě-
nou samou o sobě. Doporučuji! ❚

STANISLAV BOLOŇSKÝ

INZERCE

Foto: Stanislav Boloňský

xxxx
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DESIGN LOCK JARO 2024: AKCE PLNÁ 
ZÁBAVY PRO CELOU RODINU

O blíbený roztocký design a handmade market 
DESIGN LOCK se vrací! Vedle více než 80 stán-
ků s originální autorskou módou, šperky, kos-
metikou, doplňky a skvělým streetfoodem při-

chází i s bohatým programem pro děti i dospělé, který 
slibuje nezapomenutelný zážitek pro celou rodinu. DESIGN 
LOCK jaro se koná v neděli 26. května v prostředí malebné-
ho zámku v Roztokách.

S blížícím se Dnem dětí, který připadá na 1. června, se 
organizátoři rozhodli věnovat zvláštní pozornost právě nej-
menším návštěvníkům akce. „Chceme, aby si děti užily ne-
zapomenutelný den u nás na Design Locku,“ říká jedna 
z organizátorek Adéla Laube. A zřejmě mají dostatek láka-
del, aby tohoto cíle dosáhli.

Mezi hlavní programové body pro děti patří divadelní  
představení divadla Damúza Mezi Pařezi a divadlo Teatro  
Piccolino pak představí svůj Neviditelný cirkus. Milovníci 
hudby si mohou užít koncertní představení s baletkou Annou 
od Filharmoniště, která okouzlí nejen děti, ale i dospělé.

A co by to bylo za rodinnou akci bez herního vyžití? Ko-
čovná herna Sládkovna nabídne spoustu her a zábavy pro 
nejmenší, kteří si tak mohou vyřádit svou energii napl-
no. A to není vše – organizátoři připravili i širokou škálu 
workshopů, aby se děti mohly nejen bavit, ale také něco no-
vého naučit. Bude na vás čekat například worshop žonglo-
vání, nebo si budou moci návštěvníci vyzkoušet tkát na tkal-
covském stavu a předení na kolovratu.

Rodiče si také přijdou na své! Již tradičně máme připra-
vené lekce jógy, které probíhají v idylické zámecké zahradě. 
Dále vystoupí taneční skupina CLOGGERS a pánové se mo-
hou těšit na originální barbershop holiče Jakuba, který při-
veze svého legendárního DODGE.

DESIGN LOCK se během sedmi let stal nejen velkou udá-
lostí v Roztokách, ale i významným kulturním prvkem ve 
Středočeském kraji. Jeho popularita stále roste, a to i mezi 
zahraničními návštěvníky, kteří si rádi přijdou užít kvalitní 
zábavu a kulturní podívanou.

Organizátoři Design Loc-
ku ee. ❚

LUKÁŠ HEJDUK 
VEDOUCÍ ROZTOCKÉHO 

SKAUTSKÉHO STŘEDISKA

Tak si nezapomeňte označit v kalendáři neděli 26. 5. 2024 
a připojit se k nám na Design Locku jaro 2024! Pokud máte 
zájem o více informací, navštivte www.designlock.cz ❚

Design Lock v areálu roztockého zámku

http://www.designlock.cz
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Stadion Stanislava Jungwirtha a jeho okolí během prvního jarního domácího  
utkání roztockého „A“ mužstva pohledem z dronu. Foto: Lukáš Tůma
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KULTURNÍ KALENDÁRIUM – DUBEN/KVĚTEN
15. 12. 2013 – 
28. 4. 2024

Kočovná herna Sládkovna – hravá výstava plná nostalgie a zábavy  
pro malé i velké Středočeské muzeum, Roztoky  

4. 2. – 15. 7. 
2024

Výstava Dagmar Vysoká, galerie otevřená: ne 9.00–11.00 hod.,  
čt 14.00–16.00 hod. Husův sbor, Jeronýmova 515

5. 4. – 31. 12. 
2024 Vojtěch Kubašta – výstava, svět pop up knih Středočeské muzeum, Roztoky  

12. 4. – 31. 7. 
2024 Výstava V zajetí překladu – Jaroslav Zaorálek a jeho nakladatelé Středočeské muzeum, Roztoky  

20. 4.
So

Čarodějnice 2024, od 10.00 do 22.00 hod., více na www.carodejniceroz-
toky.cz Hřiště, Žalov

20. 4.
So Slavnost květů – 150. výročí narození B. M. Eliášové, od 14.00 hod. Tyršovo náměstí, Roztoky

20. 4.
So Marika Singers – koncert, od 18.00 hod. Hotel Academic, Roztoky

20. 4.
So Svatovojtěšská pouť – mše, od 10.30 hod.ą Levý Hradec, louka před kostelem

21. 4.
Ne

Rok české hudby ve Středočeském muzeu – koncert Filharmoniště,  
hudební workshop, komentovaná prohlídka vily Mia č. 79 v Tichém 
údolí, od 11.00 hod.

Středočeské muzeum, Roztoky  

22. 4. – 29. 4. 
2024 Kytky pro radost, více na www.roztoc.cz Ateliér PlechOn,  

Jungmannova 093
25. 4.
Čt Jak na tablet a chytrý telefon – seminář pokračování, od 8.30 a 13.30 hod. Klub seniorů, Havlíčkova 713

25. 4.
Čt Recitál dámského kvinteta FIVE, od 18.00 hod. Kavárna Koroze, Roztoky

25. 4.
Čt ZUŠ – Učitelský koncert, od 18.00 hod. Středočeské muzeum, historický 

sál, Roztoky  
27. 4.
So Blešák po domech, od 10.00 do 15.00 hod. Roztoky – viz mapa přihlášených 

prodejců
28. 4.
Ne Jarní koncert na zámku – zve komorní smíšený pěvecký sbor ROSA,  

od 18.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

30. 4.
Út Tradiční čarodějnice U Šraněk s kapelou Jakodoma, od 19.00 hod. Občerstvení U Šraněk, Roztoky

1. 5.
St Přírodovědecká procházka do Tichého údolí, od 14.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

8. 5.
St

Veteráni 2024 – 45. ročník výstavy Soutěže elegance historických vozi-
del, od 9.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

12. 5.
Ne Ukulele dílna, od 13.30 do 17.00 hod.ą Ateliér Plechon,  

Jungmannova 093
12. 5.
Ne Koncert Komorního orchestru Dvořákova kraje, od 16.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

13. 5.
Po Debata – Danuše Nerudová/Alexandr Vondra, od 18.00 hod. ZŠZB, multifunkční sál

15. 5.
St

Čs. legie ve zkušenosti roztockého starosty Bedřicha Jaurise –  
přednáška, od 18.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

15. 5.
St Absolventský koncert ZUŠ č. 1, od 18.00 hod. Středočeské muzeum,  

historický sál, Roztoky  

http://www.carodejniceroztoky.cz
http://www.carodejniceroztoky.cz
https://www.roztoc.cz/akce/kytky-pro-radost-7/


25

KULTURA

Vážení spoluobčané, na následující měsíce jsme si pro vás připravili přednáškový cyklus, 
který přiblíží vybrané kapitoly z života obyvatel Roztok a Žalova v dramatické první polovině 
20. století. Na co všechno se tedy můžete těšit?

P řeneste se s námi do minu-
losti a připomeňte si obdo-
bí první republiky, nacistic-
ké okupace a mnohé další. 

Pozvání přijali i historikové z Vojenské-
ho historického ústavu a Muzea česko-
slovenských legií. Přednášky se budou 
konat vždy první středu v měsíci (s vý-
jimkou května) od 18:00 v Historickém 
sále Středočeského muzea v Rozto-
kách u Prahy. Jednotné vstupné činí 30 
Kč. První přednáška proběhne 15. květ-
na 2024.

ČS. LEGIE VE ZKUŠENOSTI 
BEDŘICHA JAURISE
Mezi nejvýznamnější roztocké osobnos-
ti první poloviny 20. století patří bezpo-
chyby Bedřich Jauris. Železniční úředník, 
který si jako dobrovolec čs. legie v Rus-
ku vysloužil hodnost kapitána technické 
služby, se přitom podílel především na 
zajišťování železniční dopravy legionářů 
po Transsibiřské magistrále. Po návratu 
domů do Roztok se stal předsedou míst-
ní jednoty Československé obce legio-
nářské a později i roztockým starostou. 
Přednáška přinese popis zapojení Bedři-

cha Jaurise do prvního odboje v kontextu 
dějin čs. legie v Rusku. Přiblíží také jeho 
spolkovou i politickou činnost v mezivá-
lečných Roztokách. Přednáší pracovník 
Středočeského muzea Tomáš Drábek.

DÁLE SE MŮŽETE TĚŠIT 
NA NÁSLEDUJÍCÍ PROGRAM:
5. června: Roztočtí občané v rudé armádě 
v bojích ruské občanské války 
1917–1920, přednáší Mgr. Vlastimil Křiš-
ťan a Tomáš Drábek
4. září: Roztocké obrněné vlaky 
v Květnovém povstání 1945, přednáší 
Mgr. Tomáš Jakl
2. října: Roztočtí občané ve víru 
2. světové války, přednáší 
PhDr. Jiří Plachý. Ph.D.
6. listopadu: Roztoky proti totalitě: 
roztočtí občané perzekvovaní po únoru 
1948, přednáší PhDr. Jiří Plachý. Ph.D.
Podrobnější anotace jsou zveřejněny na 
webových stránkách muzea. ❚

BC. TOMÁŠ DRÁBEK, STŘEDOČESKÉ 
MUZEUM V ROZTOKÁCH U PRAHY

Skupina důstojníků-železničářů Čs. vojska na Rusi roku 
1919. Bedřich Jauris stojí zcela vpravo.

15. 12. 2013 – 
28. 4. 2024

Kočovná herna Sládkovna – hravá výstava plná nostalgie a zábavy  
pro malé i velké Středočeské muzeum, Roztoky  

4. 2. – 15. 7. 
2024

Výstava Dagmar Vysoká, galerie otevřená: ne 9.00–11.00 hod.,  
čt 14.00–16.00 hod. Husův sbor, Jeronýmova 515

5. 4. – 31. 12. 
2024 Vojtěch Kubašta – výstava, svět pop up knih Středočeské muzeum, Roztoky  

12. 4. – 31. 7. 
2024 Výstava V zajetí překladu – Jaroslav Zaorálek a jeho nakladatelé Středočeské muzeum, Roztoky  

20. 4.
So

Čarodějnice 2024, od 10.00 do 22.00 hod., více na www.carodejniceroz-
toky.cz Hřiště, Žalov

20. 4.
So Slavnost květů – 150. výročí narození B. M. Eliášové, od 14.00 hod. Tyršovo náměstí, Roztoky

20. 4.
So Marika Singers – koncert, od 18.00 hod. Hotel Academic, Roztoky

20. 4.
So Svatovojtěšská pouť – mše, od 10.30 hod.ą Levý Hradec, louka před kostelem

21. 4.
Ne

Rok české hudby ve Středočeském muzeu – koncert Filharmoniště,  
hudební workshop, komentovaná prohlídka vily Mia č. 79 v Tichém 
údolí, od 11.00 hod.

Středočeské muzeum, Roztoky  

22. 4. – 29. 4. 
2024 Kytky pro radost, více na www.roztoc.cz Ateliér PlechOn,  

Jungmannova 093
25. 4.
Čt Jak na tablet a chytrý telefon – seminář pokračování, od 8.30 a 13.30 hod. Klub seniorů, Havlíčkova 713

25. 4.
Čt Recitál dámského kvinteta FIVE, od 18.00 hod. Kavárna Koroze, Roztoky

25. 4.
Čt ZUŠ – Učitelský koncert, od 18.00 hod. Středočeské muzeum, historický 

sál, Roztoky  
27. 4.
So Blešák po domech, od 10.00 do 15.00 hod. Roztoky – viz mapa přihlášených 

prodejců
28. 4.
Ne Jarní koncert na zámku – zve komorní smíšený pěvecký sbor ROSA,  

od 18.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

30. 4.
Út Tradiční čarodějnice U Šraněk s kapelou Jakodoma, od 19.00 hod. Občerstvení U Šraněk, Roztoky

1. 5.
St Přírodovědecká procházka do Tichého údolí, od 14.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

8. 5.
St

Veteráni 2024 – 45. ročník výstavy Soutěže elegance historických vozi-
del, od 9.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

12. 5.
Ne Ukulele dílna, od 13.30 do 17.00 hod.ą Ateliér Plechon,  

Jungmannova 093
12. 5.
Ne Koncert Komorního orchestru Dvořákova kraje, od 16.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

13. 5.
Po Debata – Danuše Nerudová/Alexandr Vondra, od 18.00 hod. ZŠZB, multifunkční sál

15. 5.
St

Čs. legie ve zkušenosti roztockého starosty Bedřicha Jaurise –  
přednáška, od 18.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

15. 5.
St Absolventský koncert ZUŠ č. 1, od 18.00 hod. Středočeské muzeum,  

historický sál, Roztoky  

16. 5.
Čt

Miloš Malina – sběratel, podivín, archeolog – vernisáž výstavy,  
od 17.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

17. 5. – 15. 10. 
2024 Miloš Malina – sběratel, podivín, archeolog – výstava Středočeské muzeum, Roztoky  

18. 5.
So Festival Zámeček, od 13.00 hod. Zámek, Roztoky

20. 5.
Po Královničky – tradiční průvod, od 16.00 do 18.00 hod. Roztoky

21. 5.
Út Taneční představení ZUŠ, od 18.00 hod. ZŠZB, multifunkční sál

23. 5.
Čt

Gabriela Beňačková se loučí – pro velký zájem přidáváme koncert,  
od 18.00 hod. Středočeské muzeum, Roztoky  

26. 5.
Ne Design lock – workshopy, street food, aj., od 10.00 do 17.00 hod. Zámek, Roztoky

30. 5.
Čt Absolventský koncert ZUŠ č. 2, od 18.00 hod. Středočeské muzeum,  

historický sál, Roztoky  

V TĚŽKÝCH DOBÁCH: PŘÍBĚHY ROZTOCKÝCH 
OBČANŮ V PRVNÍ POLOVINĚ 20. STOLETÍ

http://www.carodejniceroztoky.cz
http://www.carodejniceroztoky.cz
https://www.roztoc.cz/akce/kytky-pro-radost-7/
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Vstupte do magického světa trojrozměrných knih a staňte se součástí příběhu. 
Středočeské muzeum v Roztokách u Prahy otevírá interaktivní výstavu pro celou rodinu, 
která představí tvorbu i osobnost světoznámého ilustrátora a grafika Vojtěcha Kubašty.

VOJTĚCH KUBAŠTA. SVĚT POP-UP KNIH

S větově proslulý ilustrátor 
a tvůrce dětských 3D knih, 
někdy označovaný jako „pa-
pírový inženýr“ a „knižní kon-

struktér“, se narodil 7. října 1914 ve 
Vídni v české rodině, ale skoro celý ži-
vot prožil v Praze. Vystudoval zde ar-
chitekturu, které se pak také krátce 
věnoval. Navrhoval nejen budovy a in-
teriéry, ale také scénografii pro lout-
kové divadlo. Mimořádné umělecké 
nadání, výborný cit pro prostor a boha-
té technické zkušenosti přivedly Ku-
baštu až k navrhování prostorových 
pohyblivých (tzv. pop-up) knih i jejich 
ilustrování. Během svého života vytvo-
řil několik desítek knih, ve kterých je-
dinečným způsobem ztvárnil klasické 
pohádky i dobrodružné příběhy. Jeho 
styl nemá obdoby, princip trojrozměr-
ných pohyblivých knih (autor sám je 
pracovně nazýval „ýbačky) neustále 
zdokonaloval a vynalézal čím dál dů-
myslnější mechanismy. Leporelo pře-
stávalo být pouhou knihou a stávalo 
se spíše hračkou, jakýmsi miniatur-
ním divadélkem. Kubašta se stal jed-

ním z nejvýznamnějších tvůrců pop-
-up knih nejen u nás, ale i v zahraničí, 
a svým rozsáhlým dílem dodnes inspi-
ruje mnohé umělce po celém světě.

Paradoxně v minulosti nebyl ten-
to umělec v tehdejším Českosloven-
sku příliš známý. Před rokem 1989 to-
tiž u nás vycházel jen zlomek jeho 

pop-up tvorby, v té době byly oblíbené 
především jeho vánoční betlémy. Své 
nejzásadnější věci vydával v zahraničí 
prostřednictvím nakladatelství Artia, 
podniku zahraničního obchodu, jenž 
se staral o vývoz cizojazyčných vydání 
knih československých autorů. O Ku-
baštovy knihy byl v cizině velký zá-
jem a tak se rozhodlo, že budou pře-
devším exportním artiklem. V období 
od 50. do 70. let minulého století Ku-
bašta vytvořil stovky dětských leporel, 
které byly přeloženy do několika desí-
tek jazyků a vydány v celkovém nákla-
du desítek milionů výtisků. Jeho díla 
zaujala i Studio Walta Disneyho, kte-
ré mu v 70. letech nabídlo spoluprá-
ci, aby pro ně vytvořil pop-up lepore-
la k animovaným pohádkám Bambi, 
Kniha džunglí, Mickey Mouse, 101 dal-
matinů.

Na výstavě v muzeu si budete moct 
vůbec poprvé prohlédnout některé 
z knih, které u nás nebyly dosud vy-
dány. Nejen tímto je tato výstava vý-
jimečná. Působivá hravá instalace 
představí jeho stěžejní dílo interaktiv-
ní formou, na své si přijdou děti i jejich 
dospělý doprovod. Vstupem do výstavy 
se doslova ocitnete v Kubaštových kni-
hách a stanete se součástí hned něko-
lika příběhů. Kromě originálních pop-
-up knih zde budou vystaveny i funkční 
modely, takže můžete (znovu)obje-
vit kouzlo, které s sebou otevření ta-
kovéto knihy nese. Ve výstavě si také 
můžete vytvořit svůj vlastní papíro-
vý pop-up objekt a nahlédnout tak do 
procesu tvorby trojrozměrné rozklá-
dací knihy. Seznámíte se také se sou-
časnou generací tvůrců jednak pro-
střednictvím knih, které zde budou 
dostupné, jednak v rámci tematic-
kých workshopů pro širokou veřejnost 
a lektorských programů pro školy.

Nenechte si ujít nezapomenutelný zá-
žitek pro celou rodinu. Interaktivní vý-
stava Vojtěch Kubašta: svět pop up knih 
je otevřená do 31. 12. 2024 a navštívit ji 
můžete v otevírací době muzea vždy od 
středy do neděle od 10 do 18 hodin. ❚ 
                                       IVA VRÁNKOVÁ

Ukázka z výstavy Vojtěch Kubašta: 
svět pop up knih
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Středočeské muzeum v Roztokách u Prahy připravilo výstavní projekt V zajetí překladu. 
Jaroslav Zaorálek a jeho nakladatelé, který připomíná osobnost a dílo významného 
překladatele 1. poloviny 20. století. Co vás na výstavě čeká?

V ZAJETÍ PŘEKLADU. JAROSLAV ZAORÁLEK 
A JEHO NAKLADATELÉ

J aroslav Zaorálek patřil ke ge-
neraci formující od 20. let mi-
nulého století podoby překla-
datelství v Československu 

a se svou ženou a sochařkou He-
dou Zaorálkovou prožil v Roztokách 
20 let. A právě tady vznikla tak trochu 
v ústraní většina jeho překladů z fran-
couzštiny, ale i z němčiny, španělšti-
ny nebo italštiny. Pro českého čtenáře 
Zaorálek připravil překlady zásadních 
literárních děl 20. století, k nimž ne-
pochybně patřila Célinova provokativ-
ní prvotina Cesta do hlubin noci. Ved-
le moderních francouzských románů 
zpracoval v krátkém období nebý-
valé množství knih z oblasti filozofie 
a teologie, podobně jako kratší ese-
je či úvahy. Obohatil domácí literaturu 
o díla M. Prousta, R. Rollanda, J. Gio-
na, G. Apollinaira nebo Lautréamonta, 
A. Jarryho nebo G. de Nervala.

Díky rozsáhlému souboru osobní 
a pracovní korespondence, který pře-
šel v 80. letech minulého století do 
sbírek Středočeského muzea v Roz-
tokách u Prahy, i nedávno získané ak-
vizici zahrnující knihovnu a fotogra-
fie překladatele, bylo možné připravit 
projekt umožňující nahlédnout nejen 
do soukromého a pracovního života 
Jaroslava Zaorálka. Důležité bylo také 
připomenout jeho spolupráci s řadou 
důležitých nakladatelů. Překladate-
le pojilo úzké pracovní pouto zejmé-
na s pražským vydavatelem Rudolfem 
Škeříkem a intenzivně spolupracoval 
se staroříšským Dobrým dílem Jose-
fa Floriana. A právě Florianovy dopi-
sy adresované překladateli a uložené 
ve sbírkách muzea jsou cenným zdro-
jem informací o aktivitách obou mužů, 
o pracovních záležitostech i o jejich in-
tenzivním vztahu k umění a literatuře. 
Současně je lze nahlížet jako speci-
fické artefakty, protože Florian čas-
to s pomocí svých dětí svůj skvělý ru-
kopis zdobil řadou kreseb. Navíc byl 
vtipným a sarkastickým glosátorem 
dobového i oborového dění a jeho kou-
savé kritice se mnohdy nevyhnul ani 
překladatel.

Základem výstavy jsou zejména kni-
hy, bibliofilie, snímky a archiválie, jež 

instituce získala od rodiny překlada-
tele, její součástí jsou navíc i práce 
umělců (F. Koblihy, J. Čapka, G. Rou-
aulta, W. Wessela, O. Coestera, J. Ko-
nůpka, M. Floriana nebo J. Váchala 
a V. Silovského), ze sbírek muzea nebo 
zapůjčené z uměleckých souborů Pa-
mátníku národního písemnictví/Muzea 

Jaroslav Zaorálek s rodinou v jejich roztockém domě, 
kol. 1930, foto: archiv Středočeského  
muzea v Roztokách u Prahy

Jaroslav Zaorálek s rodinou v okně jejich roztockého domu,  
kol. 1930, foto: archiv Středočeského muzea v Roztokách u Prahy

literatury, Muzea umění Olomouc a Al-
šovy jihočeské galerie. Projekt tak od-
kazuje nejen k nebývalé úrovni i roz-
sahu literárních děl, které Zaorálek 
přiblížil českému čtenáři, ale i ke kva-
litní produkci dobových nakladatelství, 
která dbala jak o výběr nejlepších ev-
ropských literárních děl, tak o vyso-
kou úroveň tisku i výtvarného zpraco-
vání knih.

Ve spolupráci s Památníkem národ-
ního písemnictví/Muzeem literatury 
navíc instituce připravila k vydání pu-
blikaci Vzpomínky na překladatele Ja-
roslava Zaorálka – původní a poznám-
kami doplněný rukopis překladatelovy 
ženy Hedy, který napsala několik let po 
manželově smrti. Jeho vydání je zavr-
šením snahy připomenout důležitou, 
ale v současnosti téměř zapomenutou 
postavu pohybující se v neviditelných 
vrstvách české literární kultury.

Výstava probíhá od 12. 4. do 
31. 7. 2024. ❚

MGR. LUCIE VÁCHOVÁ, PH.D.  
KURÁTORKA, 

STŘEDOČESKÉ MUZEUM 
V ROZTOKÁCH U PRAHY.
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INZERCE

V polovině května zahajuje Středočeské muzeum v Roztokách u Prahy výstavu Miloše 
Maliny (1904–1991), malíře, kterému vděčí za podstatnou část muzejní sbírky.

VÝSTAVA MILOŠ MALINA: SBĚRATEL,  
PODIVÍN, ARCHEOLOG

K vidění budou díla předních 
umělců 20. století, mezi nimi 
květiny Václava Špály, zátiší 
Emila Filly či portréty Andre-

je Bělocvětova. Miloš Malina odkázal 
muzeu celou svou pozůstalost, která 
vzhledem k jeho rozmanitým zájmům – 
sběratelství, amatérské archeologii, fo-
tografování, restaurátorství i vlastní vý-
tvarné tvorbě, představuje neobyčejně 
rozsáhlý soubor v počtu několik desítek 
tisíc exemplářů.

Výstava představí Malinu jako sběra-
tele. Prostor dává zejména jeho výtvar-
né sbírce, která dosud nebyla uceleně 
představena a která provede návštěv-
níka klíčovými setkáními umělce s vý-
znamnými osobnostmi své doby.

Malinův zájem o umění značně ovliv-
nilo jeho rodinné zázemí. Příbuzenské 
vztahy ho pojily se sochařem Bohusla-
vem Schnirchem i umělcem a tovární-
kem Frantou Anýžem, v jehož stopách 
šel studovat umělecko-průmyslovou 
školu v Praze. Přestože studia nedo-
končil, o dvacet let později se na stej-
nou školu vrací jako asistent Emila Fi-
lly. Zde učí dnes uznávané umělce 
například sestry Válovy, Čestmíra Kaf-
ku nebo Libora Fáru.

Stává se členem Spolku výtvarných 
umělců Mánes, kde se dostává do spo-
lečnosti malířů, jako jsou Václav Špála, 
František Tichý nebo František Janou-
šek. Jeho sběratelská vášeň ho sblí-
žila také s fotografem Josefem Sud-
kem, kterého pravidelně navštěvoval 
a účastnil se jeho legendárních hudeb-
ních úterků.

Díky těmto kontaktům získal Miloš 
Malina výtvarná díla, která budou na 
výstavě prezentována. Doplní je sbírka 
uměleckých artefaktů, sloužících čas-
to jako předloha k Malinovým obrazům, 
a jeho archeologické nálezy.

V pořadí pátou výstavu Miloše Maliny 
připravilo muzeum k blížícímu se 120. 
výročí malířova narození. Srdečně zve-
me na zahájení výstavy, které se usku-
teční ve čtvrtek 16. 5. od 17.00 hodin 
v Malé výstavní síni zámku Roztoky. ❚

 
MGR. ANNA STRASSEROVÁ 

HISTORIČKA UMĚNÍ 
STŘEDOČESKÉ MUZEUM  
V ROZTOKÁCH U PRAHY

Andrej Bělocvětov, portrét Miloše Maliny, 1958, 
foto: Středočeské muzeum v Roztokách u Prahy

Miloš Malina (vpravo) při instalaci výstavy SVU Mánes 
Tvář Prahy, 1939, foto: archiv Středočeského muzea  
v Roztokách u Prahy
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18. května se v prostorách krásného zámeckého parku koná již 14. ročník festivalu Zámeček 2024. 
Od 13. hodiny až do pozdního večera se můžete těšit na hudební koncerty, divadelní představení 
a spoustu doprovodného programu. Projděte si přiložený program. Vstupné je dobrovolné!

FESTIVAL ZÁMEČEK JIŽ POČTRNÁCTÉ 
V ZÁMECKÉM PARKU V ROZTOKÁCH!

T ěšit se můžete na hudební 
skupinu Vltava, která vznikla 
v roce 1986. Jedna z nejoso-
bitějších domácích kapel je 

od té doby stálicí klubové a festivalo-
vé scény. Pestré skladby plné hudeb-
ní lehkosti zasahují posluchače všech 
generací. V jejím čele stojí herec, zpě-
vák, kytarista, autor textů a hudby Ro-
bert Nebřenský.

Dalším vystupujícím je formace Už 
jsme doma, která byla založena v Tep-
licích roku 1985. Punkově divoká, zá-
roveň kompozičně náročná, do detailu 
propracovaná s nadčasovými texty. Ty-
pický zvuk trubky, sbory, neuvěřitelné 
tempo a energie na jejich koncertech 
nechybí. Frontmanem skupiny je Mi-
roslav Wanek, básník, hudebník, skla-
datel a pedagog, který svými postoji 
aktivně vzdoroval komunistickému re-
žimu v bývalém Československu a stal 
se prvním mluvčím Občanského fóra. 
Přijďte je poznat osobně!

Na roztocké pódium se vrátí Toot 
Ensamble, kteří se inspirují různý-
mi žánry taneční hudby a současnou 
vlnou kapel hrající EDM naživo (jako 
jsou např. Meute či Moon Hooch). Ne-
dočkáte se žádných předělávek, jeli-
kož se jedná čistě o autorskou tvorbu. 
Svůj zvuk opírá o šestičlennou decho-
vou sekci a nekompromisní bubenické 
trio. Zaujme a roztančí všechny sku-
piny lidí napříč jejich věkem, kulturou 
a zájmy. Po delší době budou v Rozto-
kách hrát Prago Union, tentokrát v pů-
vodní sestavě – jen MC a DJ. Vůbec 
poprvé zde navíc představíme hudeb-
ní styl Hip Hop. Těšit se můžete na hity 
z alb HDP, Dezorient expres, Perpe-
tum promile a dalších.

Na své si přijdou i ti nejmenší ná-
vštěvníci a návštěvnice se svým do-
provodem. Amálka K. Třebická zazpívá 
písně ze své desky v představení Ne-
šišlej! Album vznikalo na popud logo-
pedky, ale nemá ambice odborného 
materiálu, je míněno jako doplněk pro 
všechny malé děti k často tak úmorné-
mu procvičování případných problema-
tických hlásek.

Dále vystoupí dětský divadelní sbor 
Malé Kvítko s pohádkou Káče. Vo-
kální skupina Kroky dobra, složená 
z dětí ukrajinských uprchlíků, vystou-
pí se svým reportoárem složených ne-
jen z ukrajinských, ale také z českých 
a anglických písní.

Na vaše děti jsme mysleli také v do-
provodném programu. Nebude chybět 
velmi oblíbený Adrenalin park oboha-
cený o slackline. Moderátor festivalu 
a lektor Peso připravuje exhibici taek-
wonda roztocké školy Kwang Myong. 
Divadélko Kvítko zahraje pohádku Bu-
bák Kája. A co bude za hlavní divadlo? 
Nechte se překvapit! Těšit se zatím 
můžete ještě na žonglování, ohnivou 
show, na Davida s jógou smíchu, na 
pana Nováka se školičkou pletení ko-
šíků, na dílničku Tvoříme pískem, ma-
lování na obličej nebo na tetování.

Všem návštěvníkům a návštěvnicím 
zpříjemní náladu hudbou Douglas Arella-
nes, DJ a moderátor z pražské rozhlaso-
vé stanice Radio 1. Na festivalu nebude 
opět chybět ani chutné občerstvení.

Program je opravdu krásný, máte 
se na co těšit. A my se především tě-
šíme na vás!

Moc děkujeme za podporu městu 
Roztoky, Stredočeskému kraji, Letiš-
ti a.s., Středočeskému muzeu, Euroc-
leanu, Auto Houser, Optik Skala, Fori-
nexu a dalším. ❚

KAREL KROPÁČEK, 
VERONIKA VALDOVÁ A JAN KAMIŠ

Stejně jako minulý rok nás čeká bohatý hudební program, foto: Adéla Vosičková

Exhibice taekwonda na loňském ročníku, 
foto: Adéla Vosičková
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Řádková inzerce

◗ Hodinový manžel. 
Tel.: 723 424 701

◗ Odvoz starého nábyt-
ku na skládku! Vyklízí-
me sklepy, byty, pozůsta-
losti atd. Sami si naložíme 
a odvezeme nepotřebné 
věci za rozumnou cenu. 
Tel.: 773 484 056

◗ Mobilní pedikúra. 
Tel.: 608 319 110

◗ Oprava žaluzií – výměna 
vodících lanek – nové ža-
luzie – seřízení oken – sítě 
proti hmyzu. 
Tel.: 733 720 950, 
pavel.janci@email.cz 

◗ Hledáme byt, dům 
nebo pozemek ke koupi. 
Platíme hotově. 
Děkujeme za nabídky. 
Tel.: 731 397 715

◗ Správa nemovitostí – 
správa domů, bytů 
a nebytových prostor. 
Tel.: 773 634 763, 
info@sprava1.cz

◗ Hledám pomocnici pro 
úklid rodinného domku. 
1x za 14 dní. 
Tel.: 775 151 946

JAK (NE)ŠETŘIT VEŘEJNÉ PENÍZE?
V minulém čísle Odrazu jsme si mohli přečíst článek místostarosty Mgr. Tomáše Novotného  
o startu ordinace dětské lékařky.

S portovní atletickou terminologií 
by nicméně bylo možné ozna-
čit tento start za tzv. „ulitý“. Co 
je to ulitý start? Závodník po-

ruší pravidla tím, že vyběhne dříve, a po-
kud ho rozhodčí nezastaví, ostatním po-
ctivým ukáže záda a vyhraje. To samé 
předvedl i náš roztocký hrdina. A i když 
se podle zákulisních informací starosta, 
coby bývalý atlet, ozval proti takové for-
mě realizace zakázek, nakonec bohužel 
pod výhružkou opuštění koalice ze strany 
Sakury celou akci „pokryl“ na zasedání 
rady města tzv. výjimkou ze směrnice.

Na zastupitelstvu jsme se dozvědě-

li, že bez soutěže a bez elementární-
ho porovnání nabídek stavebních firem, 
ale s obhajobou ze strany místostarost-
ky Mgr. Zuzany Šrůmové, a účelem, který 
v tomto případě posvětil jakékoliv utráce-
ní peněz, se zadala zakázka za cca 
1,7 milionu Kč oslovené firmě.

Co udělá vedení radnice příště? Vy-
bere z kasy peníze a půjde za řemeslní-
kem, aby jim zakázku udělal bez dokla-
du, a bude se chlubit, že ušetřil městu 
21 % DPH? Možná i to by jejich „kach-
ní žaludky“ unesly. Nám ostatním, kteří 
máme jiné představy o hospodárném na-
kládání s veřejnými prostředky, nezbývá 

než čekat na lepší časy a na nešvary trpě-
livě ukazovat.

Nejsmutnější na celém případu je, že 
obě strany – stavební firma, která odved-
la slušnou nadstandardní práci, i paní 
doktorka, která dokonce na stránkách 
Odrazu poděkovala jmenovitě, byly zata-
ženy do praktik našich roztockých roz-
počtových ekvilibristů. ❚

VYJÁDŘENÍ K ČLÁNKU PANA MATASE
Důvody, které vedly k udělení výjimky ze směrnice, jsem popsal v minulém Odrazu. Krátkost času, 
poptávka po službách dětských lékařek, převis zájmu rodičů nad tehdejší kapacitou pediatrie.

Ú řad nabídku konkrétního do-
davatele prověřil, ceny po-
drobně zkoumal. Odpovídají 
nabízené a nyní již provedené 

kompletní rekonstrukci jedné ordinace 
a dílčí rekonstrukci ordinace druhé.

Obec není povinna se vždy cho-
vat tržně, naopak, povinností je jednat 
v souladu s potřebami obce. Přímé za-

dání zakázky osvědčenému zhotoviteli 
ve výjimečné situaci bylo na místě. Vý-
jimkami ze směrnic neplýtváme, zde 
byla potřebná. Článků o tom, jak měs-
ta a vesnice bojují s nedostatkem lé-
kařů, pediatrů zejména, je na pár klik-
nutí k nalezení dost a dost. Roztoky 
mají i díky rychlé rekonstrukci ordi-
nace tři dětské lékařky. To bylo cílem, 
podařilo se.

Povídánky a dohady o údajném vypo-
vězení koaliční smlouvy či zatažení ko-
hokoliv tam či jinam, to je tradiční roz-
tocká „drbárna“. Nekonalo se. ❚

Usnesení Rady města č. UR-48-2/24 
ze dne 24. 1. 2024

1) Rada města bere na vědomí informaci 
místostarosty Novotného o okolnostech 
rekonstrukce vnitřních prostor objektu 

Havlíčkova 713.

2) Rada města uděluje z časových důvodů 
pro tuto zakázku výjimku ze směrnice 3/2020 

Zásady a postupy při zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu a svoluje k jejímu 

přímému zadání.

Pro: 7, M. Kantorová, Z. Šrůmová, 
J. Beran, J. Drda, M. Hadraba, T. Novotný, 

E. Sodomová

MARTIN MATAS 
ZASTUPITEL

TOMÁŠ NOVOTNÝ
MÍSTOSTAROSTA

mailto:pavel.janci@email.cz
mailto:info@sprava1.cz
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CO NOVÉHO V ROZTOCKÝCH ŠKOLÁCH?
Na úvod jedna dobrá zpráva: základní škola uspěla v programu Erasmus+, díky tomu tak budou 
do zahraničí ještě více cestovat žáci, ale nově také pedagogové.

Z adali jsme realizaci bezpeč-
nostní auditu na všech ško-
lách. Audit se zaměří na 
komplexní vyhodnocení po-

tenciálních rizik a navrhne opatření k je-
jich minimalizaci. Tragický incident na 
Univerzitě Karlově nám ukázal, že bez-
pečí, které považuje za samozřejmé, sa-
mozřejmé být nemusí. Současně jsme 
se domluvili s vedením základní školy na 
proškolení všech zaměstnanců, aby vě-
děli, jak mají v krizových situacích jednat.

Od příštího školního roku nově sta-
novuje výši úplaty za předškolní vzdělá-
vání a družiny město. V případě družiny 
je výše úplaty stanovena na 350 korun, 
tedy o 50 korun více než dosud. V přípa-
dě mateřských škol byla stanovena jed-
notná výše úplaty 1 200 korun. Částka se 
zvyšuje přibližně o 100 až 200 korun. Do-
sud byla výše úplaty v MŠ rozdílná. Sou-
časně jsme jako rada města deklarova-
li, že tyto částky jsou stanoveny nejméně 
na dva školní roky. Částky jsme zvýšili 
s ohledem na inflaci a růst nákladů, kte-
rý dopadl i na reálný provoz škol. Z těch-

to prostředků jsou totiž zejména hrazeny 
pomůcky pro děti a spotřební materi-
ál. Naopak dobrou zprávou je, že zákon-
ní zástupci, kteří pobírají příspěvek na 
dítě, mohou být nově osvobození od úpla-
ty. S vedením škol jsme domluveni, že 
o možnostech osvobození od úplaty včas 
seznámí rodiče.

Paní ředitelka Fialová se rozhodla  
k 31. srpnu 2024 skončit na pozici ředi-
telky mateřské školky Havlíčkova. Patří 
jí velký dík za neskutečnou práci, kterou 
pro školku, ale zejména pro děti vykona-
la. Město tak vypsalo výběrové řízení na 
novou ředitelku či ředitele. Tak, abychom 
jej našli do začátku letních prázdnin.

Současně skončil šestiletý mandát ře-
diteli ZUŠ Bohumilu Šléglovi. Pan ředi-
tel představil radě vizi fungování „ZUŠky“ 
v dalších letech a rada města následně 
potvrdila pana ředitele v jeho funkci. Ško-
lu tak čeká například zvýšení kapacity, 
nákup nových hudebních nástrojů i vět-
ší propojení s komunitním životem v Roz-
tokách. Přeji tak mnoho sil a úspěchů 
nejen jemu, ale také všem pedagogům 

a dětem ze základní umělecké školy.
Pokračujeme také v tématu energetic-

kých úspor. Aktuálně se rozebíhají prá-
ce na projektu energetických úspor v MŠ 
Přemyslovská. Jedná se o například o za-
teplení objektu, přípravu pro FVE a opti-
malizaci otopné soustavy. Projekt bude 
hotový do září tohoto roku.

Do Roztok rovněž zavítala delegace ře-
ditelů základní škol v čele se starostou 
Svitav Davidem Šimkem, aby si prohléd-
li moderní školskou architekturu v po-
dobně budovy základní školy na Cihel-
ně. Velmi je zaujala pozice technického 
zástupce ředitelky, který díky technické-
mu vzdělávání pomáhá řídit správu všech 
tří školních budov a umožňuje tak vede-
ní školy soustředit se na další pedagogic-
ký rozvoj školy. O roztocké školství se za-
jímal i starosta Kutné Hory Lukáš Seifert, 
který si odvezl inspiraci v oblasti vzájem-
né spolupráce našich škol nebo odměňo-
vání ředitelů. ❚

JAROMÍR BERAN, 
RADNÍ PRO ŠKOLSTVÍ (TOP09)

MILION EUR
Když jsme v prosinci 2022 schvalovali rozpočet na rok 2023, objevila se v návrhu rozpočtu položka šesti milionů na 
zajištění statiky staré budovy základní školy na Školním náměstí. Šéf OSRM Petr Skřivan zdůvodnil výsledky nových 
měření a pokles části budovy, zastupitelstvo schválilo.

A kce byla pak o rok odložena 
a v návrhu rozpočtu na rok 
2024 se objevila jiná část-
ka, kupodivu nižší. A až te-

prve tehdy jsme se po dotazu jednoho ze 
zastupitelů dozvěděli, že celkové náklady 
sanace základů budou výrazně vyšší a že 
tohle je jen první etapa.

V březnu 2024 schválila rada města vý-
běr dodavatele. Vítězná firma pořídí sta-
tické zajištění za celkovou sumu zhruba 
24 milionů korun. Akce bude rozložena 
do pěti let, tedy do roku 2028, a bude se 
kutat v letních měsících, aby nebyla na-
rušena výuka.

Milion eur. A tak jsem vznesl na kolegu 
Michala Hadrabu a Petra Skřivana něko-
lik dotazů, především pak na nezbytnost 
realizovat tak nákladnou věc bezodklad-
ně, v době, kdy splácíme úvěry na novou 
budovu základní školy Na Cihelně.

Pánové reagovali ochotně a promptně 
a nakonec mi tajemník Ivan Goll poslal 

celý fascikl „statika ZŠ“ obsahující static-
ký posudek z roku 2019, pedologický roz-
bor, kompletní projektovou dokumentaci 
a další podklady. Statický posudek, kte-
rý si město objednalo primárně s ohle-
dem na možnou realizaci půdní vestavby 
na staré budově, konstatuje, že všech-
ny stavební konstrukce budovy jsou vyho-
vující – s výjimkou základů. Jejich zatíže-
ní (správně „napětí v základové spáře“) je 
překročeno pro dané podloží, tvořené sil-
nou vrstvou spraše, až dvojnásobně. Zá-
věry posudku nejsou alarmující, upozor-
ňují na potřebu dalších sond a měření, 
ale zároveň připomínají, že stav by se 
mohl výrazně zhoršit, pokud by se podlo-
ží nasytilo vodou.

Vyhodnotil jsem tedy akci jako potřeb-
nou z dlouhodobého pohledu a přede-
vším preventivní, a tak jsem také infor-
moval (při pravidelném bodu programu 
„Zápisy z RM“) na březnovém zasedá-
ní ostatní zastupitele. Petr Skřivan dopl-

nil, že od roku 2019 má úřad nová měření 
a zjištění, která nabádají sanaci základů 
neodkládat, a já kolegům poděkoval za 
vstřícnost a perfektní servis.

Přesto jsem si neodpustil jednu kritic-
kou poznámku. Proč akce za milion eur 
neprošla nejdříve zastupitelstvem? Vždyť 
pro záměr, podložený statistickým po-
sudkem z roku 2019 doplněným o nová 
data a odhad celkových nákladů (a vedení 
města nepochybně již koncem roku 2023 
odhad mělo, protože částka na první eta-
pu v návrhu rozpočtu na rok 2024 se vel-
mi dobře shoduje s tím, kolik je pro první 
etapu vyčleněno vítěznou firmou z výbě-
rového řízení) by se nezvedl proti snad je-
diný hlas. Rada města neporušila zákon 
o obcích a nepřekročila své pravomoci, 
jen slušnost vůči zastupitelstvu jakožto 
garantovi rozpočtu by měla velet, aby po-
světilo akci za milion eur dřív, než schva-
lovalo částku na první etapu.
Tak snad příště. ❚                      JARDA HUK
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Z ROZTOČE: PŘIHLAŠOVÁNÍ NA LETNÍ TÁBORY
Jako každý rok nabízí Roztoč řadu příměstských táborů pro děti z Roztok i blízkého okolí.

L etos je možné se přihlásit na 
Loutkařský, kde budou děti pro-
zkoumávat svět loutek a jejich 
animace, přírodovědně a ekolo-

gicky zaměřený tábor U potoka, Cirkuso-
vý tábor nabízející seznámení s pozem-
ní i párovou akrobacií, žonglováním či 
akrobacií na šálách anebo klasický Art-
mixér, tedy tábor výtvarných a umělec-
kých ochutnávek. Krom příměstských tá-
borů Roztoč také pořádá jeden pobytový 
kousek od Roztok u Semil, kde děti bydlí 
v tee-pee, běhají po lese a každé ráno se 
otužují v ledovém potoce Vošmenda. Na 
tábor u Vošmendy už nyní bereme pouze 
náhradníky, ale na ostatní je stále mož-
né se přihlašovat. Podrobnější informace 
a přihlášky naleznete na webu Roztoče či 
zde skrze QR kód:

PAŠIJE ANEB JEŽÍŠKU NA KŘÍŽKU
Pašijová hra vznikala dva roky ve spo-
lupráci smíšeného sboru Senza Nome 
z Libčic, dětského sbor Rozrazil, taneč-
nic z tuchoměřické Ta.Bandy a chlapec-
kého dorostu Borci, pod vedením Jany 
Vöröšové, Andrei Marečkové a Veroniky 
Kacianové a za doprovodu kapely Holin-
ky. Jak je možná poznat z neobvykle vel-
kého množství různorodých účinkujících, 
nešlo o lecjaký počin a jsme tedy rádi, že 
se premiéra odehrála právě u nás v par-
ku a na nádvoří roztockého zámku. Velké 
díky proto patří Středočeskému muzeu 

v Roztokách, že se zde akce mohla konat. 
Libčická repríza se pak odehrála o týden 
později v prostorách Uhelného mlýna.

VYNÁŠENÍ MORANY
Kolečko, Kolíček, Rozrazil, Rozekvítek 
a Sedmihlásek letos společně vynes-
ly zimu ze vsi. Zní to jako jazykolam, ale 
na tradiční oslavě konce zimy a příchodu 
jara se letos podílelo opravdu hodně dětí. 
Pěkně vystrojenů Moranu donesly děti 
k Vltavě, kde ji spálily a hodily do řeky, 
aby tu zimu odnesla. ❚ 
ZA SDRUŽENÍ ROZTOČ JOHANA KUŽÍLKOVÁ

SOUTĚŽNÍ JARO NA ZUŠ
Začátkem března se v Dobřichovicích uskutečnilo okresní kolo soutěže MŠMT ve hře na klavír.

N aše úspěšná výprava zazna-
menala tři první místa s po-
stupem do krajského kola, 
jedno první místo a dvě dru-

há místa. Znamená to, že všichni naši 
účastníci (6) skončili na pomyslných 
stupních vítězů.

O tři týdny později se v Říčanech ko-
nalo krajské kolo. V obrovské konkuren-
ci získala Elisa Potužníková v 0. katego-
rii první místo, Rozálie Braunerová ve IV. 

kategorii druhé místo a Radka Kristová 
v VIII. kategorii rovněž druhé místo.

7. března proběhlo v Libčicích nad Vl-
tavou okresní kolo ve hře na kytaru. Naši 
kytaristé získali tři druhá místa a dvě 
první místa s postupem do krajské-
ho kola, které proběhlo ve Slaném 2. až 
3. dubna. I zde jsme byli úspěšní. Ondřej 
Vacek ve III. kategorii získal čestné uzná-
ní a v komorní hře ve III. Kategorii zís-
kalo trio kytar ve složení Martin Kramo-

liš, Kryštof Korunka a Maxmilián Stříbrný 
druhé místo.

V literárně-dramatickém oboru v Pře-
hlídce MŠMT – Wolkrův Prostějov ko-
nané v Praze získala Alžběta Rajmono-
vá v I. Kategorii Cenu poroty s postupem 
do krajského kola a Matěj Dušek Ocenění 
s doporučením k postupu.

Všem soutěžícím gratulujeme! ❚
MGA. BOHUMÍR ŠLÉGL

UKULELE DÍLNA PRO ZÁJEMCE 
VŠECH VĚKŮ
Přemýšleli jste v poslední době, že by 
bylo načase posunout zas o něco dál 
vaše ukulele dovednosti? Pokud ano 
i pokud zrovna ne, zveme vás na květ-
novou ukulele dílnu pro mírně pokro-
čilé. Dílna proběhne v pondělí 13. 5. od 
13.30 do 17. 00. Vlastní ukulele se hodí, 
ale není podmínkou, pár jich bude k za-
půjčení na místě. Přihlašování na webu 
Roztoče.

Kolečko, Kolečko, Rozrazil, Rozekvítek  
a Sedmihlásek společně vynesly Moranu.



PROČ JE ŠKOLNÍ ZRALOST DŮLEŽITÁ

Š kolní zralosti je v současnosti 
věnována větší pozornost mé-
dií, protože ministerstvo škol-
ství otevírá diskusi o změ-

ně podmínek odkladu školní docházky. 
Možnosti odkladu školní docházky pod-
le posledních dat České školní inspek-
ce využilo 23,3 procenta dětí v posledním 
ročníku před nástupem na ZŠ. Přesto se 
stává, že do první třídy nastoupí žák, pro 
kterého je zvládání školních povinností 
nad jeho síly. Návrat dítěte do mateřské 
školy je krajní možností, a proto je vel-
mi důležité věnovat pozornost posouzení 
školní zralosti.

V diagnostice školní zralosti sehrá-
vá důležitou roli nejprve pedagog v ma-
teřské škole, dále učitel při zápisu do ZŠ, 
pediatr a odborník v pedagogicko-psy-
chologické poradně.

Většina dětí před nástupem do ZŠ pro-
chází testy školní zralosti. Ty prová-
dějí většinou pracovníci pedagogicko-
-psychologických poraden. Také naši 
odborníci z pedagogicko-psychologické 
poradny Lexik docházejí do mateřských 
škol v Roztokách a okolních obcích a tes-
ty následně vyhodnocují. Nesplní-li dítě 
úspěšně zadání, bývá doporučeno indivi-
duální vyšetření, které je vhodné doplnit 
o vyjádření učitele mateřské školy, neboť 
právě ten velmi často postřehne eventu-
ální obtíže. Zda je dítě dostatečně zralé 
a připravené je zjišťováno i při zápisu do 
ZŠ. Zkušený pedagog posoudí zdatnost 
dítěte v úkolech z různých oblastí a v pří-
padě potřeby může rodičům doporučit 
návštěvu odborného zařízení.

Posouzení školní zralosti neznamená 
jen rozumové předpoklady. Jde o kom-

Co udělat pro to, aby bylo dítě dobře připravené na vstup do základní školy? Žáci v první třídě 
mohou zažít úspěch jen tehdy, pokud jsou dostatečně zralí a připravení na školní práci.

plexní otázku, a proto je nezbytné přistu-
povat ke každému dítěti individuálně.

Hodnotí se: tělesná zralost a zdravotní 
stav dítěte, psychická zralost, emocionál-
ní zralost (např. reakce na neúspěch, zá-
vislost na rodičích), sociální zralost (např. 
práce ve skupině, schopnost odložit svá 
přání, navazování kontaktů s dětmi i do-
spělými).

Důležitý je i vývoj centrální nervové 
soustavy. Ta zvyšuje odolnost dítěte vůči 
zátěži, jeho koncentraci pozornosti, sen-
zomotorickou koordinaci a rozvoj zrako-
vého i sluchového vnímání. Pokud dítě 
zralé není, bude ve škole pracovat ve vel-
kém stresu.

Pozornost je vhodné věnovat i rozvoji 
řeči (bohatost slovní zásoby, gramaticky 
správná mluva, minimalizace poruch vý-
slovnosti), lateralitě (v širším smyslu jde 
o preferenci pravé nebo levé ruky), grafo-

motorice (pohyby ruky při psaní a kresle-
ní) a správnému úchopu tužky.

Vstup do školy je bezpochyby jeden 
z nejdůležitějších kroků v životě člově-
ka. Jeho úspěšný start, kromě výše zmí-
něného, záleží také na postoji celé rodiny, 
správné motivaci dítěte a jeho pracovních 
návycích.

Přejeme všem budoucím prvňáčkům 
i jejich rodičům hodně úspěchů při letoš-
ním zápisu do školy. ❚

PHDR. JANA ŠTIKAROVÁ, PHD. 

Více na www.lexik.cz, www.insignis.cz i na 
Facebooku. V případě jakýchkoli dotazů 

pište na poradna@lexik.cz, info@lexik.cz, 
anebo volejte na poradna 739 034 000, 

recepce 739 035 000.

ŠKOLY A ŠKOLKY
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Požadavky k talentové zkoušce:
● Zazpívat písničku (nejlépe lidovou) 
bez doprovodu, v hlasové poloze dítěte.
● Zopakovat předehraný nebo zazpívaný tón. 
Zopakovat jednoduchý melodický motiv.
● Zatleskat jednoduchý rytmus.

TALENTOVÉ ZKOUŠKY DO HUDEBNÍHO OBORU ZUŠ
Talentové zkoušky na školní rok 2024/25 proběhnou v přízemí hlavní budovy ZUŠ v pátek 17. 5. a 24. 5. 2024 od 15.00 do 
18.00 hodin. Hlásit se mohou děti, které v září 2024 nastupují do 1. třídy ZŠ. Výjimečně (dle kapacitních možností) se ke 
zkoušce mohou přihlásit i děti starší. Na ně jsou kladeny větší nároky.

Podmínky pro přijetí: Splnění kritérií pro přijímání dětí do přípravného 
ročníku I. stupně základního studia.

Ke zkoušce můžete dítě přihlásit e-mailem pavlikova@zusroztoky.cz nebo 
písemně na adresu školy (zanechte své telefonní číslo). 
Termín si s vámi dohodne paní učitelka Pavlíková telefonicky po 1. 5. 2024.

Seznam dětí přijatých do přípravného studia pro školní rok 2024/25 bude zveřejněn na stránkách ZUŠ (www.zusroztoky.cz) 
ke konci června. MGA. BOHUMÍR ŠLÉGL

http://www.lexik.cz
mailto:pavlikova@zusroztoky.cz
http://www.zusroztoky.cz
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ovce s pastýřem Tomášem Zděblem. Se-
známili se při tom s přírodními specifi-
ky Roztok a okolí a společně zkoumali, co 
krajinu ohrožuje a jak o ni s rozumem pe-
čovat.

Vlaštovky se letos v rámci EVVO rozdě-
lily do dvou supin. Jedna se zabývá hos-
podařením s vodou a možnostmi jejího 
šetření zejména v provozu školy. Dru-
há monitoruje dopravní infrastrukturu 
v Roztokách, za kterýmžto účelem pro-
běhla v březnu i konzultační návštěva 
u Policie ČR v Libčicích.

A co duben? Na pondělí 22. 4. chystá-
me Den Země. Všichni jste srdečně zvá-
ni na oslavu naší planety. Čekají nás hry 
s ekologickou tématikou, výstava, bazar 
či swap, to vše podle scénáře a v drama-
turgii našich dětí.
Zápis (týká se pouze přihlášených dětí) se 
uskuteční ve čtvrtek 25. 4. v ulici Za Poto-
kem (bílý dům). ❚

 
KAROLÍNA ŠÍPALOVÁ

ŠKOLY A ŠKOLKY / SPORT

STRUČNĚ O BŘEZNU ANEB ZAČÁTEK JARA

V pátek 15. 3. byly Vlaštovky 
v Botanické zahradě. Kro-
mě v místě obvyklé flóry byly 
k vidění i rostliny vytvořené 

z použitých PET lahví. Výtvarnice Veroni-
ka Richterová nás svými díly velmi inspi-
rovala a je vysoce pravděpodobné, že si 
práci s recyklovanými lahvemi vyzkouší-
me na vlastní kůži.

Ve čtvrtek 21. 3. jsme vynesli, zapá-
lili a utopili Moranu. Nebyli jsme na to 
sami. Sedmihláskové děti doprovodily 
čtyři roztočí dětská umělecká tělíska: 
pěvecké sbory Rezekvítek a Rozrazil 
s Janou Vöröšovou a folklórní kroužky 
Kolíček a Kolečko s Toňou Hlavicovou, 
Emou Ramdanovou a folklórní guru 
Anežkou Heinzlovou. Plav, zimo, plav!

Prvňáci čili Čápi absolvovali v pátek 
22. 3. exkurzi u hasičů. Nadšení a zá-
jem dětí nebraly konce. Vřelé díky za 
vynaložený čas a energii celé jednotce 
roztockých hasičů!

Na avizovaném Dni otevřených dve-
ří v pondělí 25. 3. se sešlo na 30 rodin. 
Zájemci si prohlédli školu, seznámili se 

s ředitelkami a hojně se vyptávali. Nej-
žhavějším tématem byla kritéria k přijí-
macímu řízení.

Na zahradě budovy Za Potokem, kde le-
tos hnízdí Vlaštovky (rozuměj úplně první, 
tj. nejstarší sedmihláskové děti), jsme vy-
sadili strom, jmenovitě jabloň.

Ekologická a environmentální výcho-
va (EVVO) je důležitá věc! Ledňáčci pásli 

SPORTOVNÍ KALENDÁRIUM – DUBEN/KVĚTEN
21. 4.
Ne

Fotbal, starší žáci: SK Roztoky – Libčice, od 10.00 hod. Roztoky

21. 4.
Ne Fotbal, muži: SK Roztoky B – Černošice, od 17.00 hod. Roztoky

24. 4.
St

Atletika TJ Sokol Roztoky – Svatojiřský přespoláček, od 16.00 hod. Roztoky

27. 4.
So

Fotbal, mladší žáci: SK Roztoky A – Mníšek p. Brdy; SK Roztoky B – 
Jirčany, od 10.00 hod. Roztoky

27. 4.
So

Fotbal, muži: SK Roztoky A – Všenory, od 17.00 hod. Roztoky

28. 4.
Ne

Fotbal, dorost: SK Roztoky – Bakov, od 10.00 hod. Roztoky

28. 4.
Ne

Fotbal, starší přípravka: SK Roztoky – Tuchoměřice, od 14.00 hod. Roztoky

1. 5.
St

Atletika TJ Sokol Roztoky – oddílové závody, od 10.00 hod. Roztoky

2. 5.
Čt

Nohejbal, krajský přebor: TJ Sokol Roztoky – Vinoř A, od 17.00 hod. Roztoky

3. 5.
Pá

Atletika TJ Sokol Roztoky – 1. kolo atletických přípravek, od 10.00 hod. Roztoky

21. března jsme vynesli, zapálili a utopili Moranu.
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Začala nám jarní sezóna ročníku 2023/2024, které se už mnozí z nás nemohli dočkat. Počasí 
přeje a my doufáme v krásné a radostné fotbalové zážitky od všech týmů SK Roztoky.

SK ROZTOKY VSTUPUJE DO DRUHÉ 
POLOVINY SEZÓNY

MUŽSKÉ SOUTĚŽE
Téměř všechny kategorie máme po podzimu nadějně roze-
hrané. Áčko skončilo na druhém místě a na jaře očekáváme 
útok na postupovou pozici, což je s jistotou první místo. Ne-
chci nic zakřiknout, ale rádi bychom se konečně dostali do I. 
B třídy krajského přeboru. Mužstvo za podpory trenéra a rea-
lizačního týmu na to rozhodně má a kluci jsou připraveni pro 
to udělat vše. Z kádru nám sice někteří hráči odešli, ale po-
dařilo se nám do jarní poloviny sezóny kvalitně posílit, a tak 
mámě ty nejvyšší cíle. V minulé sezoně nám postup těsně uni-
kl, tak letos budeme držet palce. Nejzajímavějším utkáním 
druhé poloviny sezóny bude bezesporu domácí zápas už v so-
botu 27. dubna proti Všenorům, se kterými se držíme na vr-
cholu tabulky.

Béčko naopak vloni postoupilo, a tak jsme všichni očekáva-
li, jak se klukům bude ve III. třídě dařit. Podzim příliš úspěšný 
nebyl, ale i tady jsme kvalitně posílili, takže věříme tomu, že se 
nám povede třídu udržet. František Kocáb i Radek Drbal z pozi-
ce trenéra a asistenta to s tímto mužstvem určitě dokážou.

DOROSTENCI A ŽÁCI
Dorost ve spojení s AFK Libčice zůstal trochu za očekává-
ním, ale mnoho zápasů prohrál opravdu smolně. Všich-
ni kluci včetně trenérů chtějí udělat vše pro udržení se v I. 
A třídě ve Středočeském kraji. Někteří dorostenci už teď 
doplňují (nebo brzy budou doplňovat) naše Béčko, a někteří 
dokonce pravidelně nastupují za Áčko, a to nás velmi těší.

Mužstva starších a mladších žáků jsou v úzké špičce 
svých kategorií, starší jsou dokonce na prvním místě. Obě 
tyto kategorie by chtěly postoupit a v příštím roce hrát sou-
těže Středočeského kraje. Mladší žáci jsou zatím stopro-
centní, u starších žáků překvapila porážka v Tuchoměři-
cích. Obě přípravky předvádí kvalitní výkony a drží se na 
předních místech v tabulkách svých soutěží.

Stále, již několik let, patříme k tomu lepšímu, co moh-
ly soutěže OFS Praha západ nabídnout. Za to patří velké 
dík všem trenérům mládeže v čele s šéftrenérem Lucasem 
Bellem a trenéry Rosťou Nespěšným, Viktorem Bobrem, 
Standou Starým, Martinem Kmochem a dalšími, kteří se 
o vývoj mladých fotbalistů starají. Včetně vydatné podpo-
ry některých hráčů dorostu (Kmoch, Houška a další). Občas 
si s malými kluky přijdou zatrénovat i někteří hráči naše-
ho Áčka, což je dobře, malí kluci v nich vidí svůj vzor a sna-
ží se jim vyrovnat.

NOVÝ VÝKONNÝ VÝBOR
Nově máme také zvolený výkonný výbor na další dva roky. 
Ten bude pracovat ve složení Tomáš Novotný – předseda 
a členové Petr Skřivan, Jiří Suvajdžič, Bohdan Šulc-Seidl, 
František Houška, Milan Seidl a Martin Šťastný. Směrem 
k lepšímu posouváme situaci ohledně zázemí. Máme hoto-
vou studii rozšíření kabin a začínáme pracovat na projek-
tové dokumentaci. Díky dotaci od města se podařilo vyřešit 
problém se sekačkou na trávu, již máme zakoupenu novou 
a brzy s ní na fotbalové hřiště vyrazíme.

CO NÁS ČEKÁ DÁL?
Už teď také můžeme informovat, že v pondělí 3. 6. od 15.00 hod. 
proběhne na fotbalovém hřišti nábor malých fotbalistů 
a fotbalistek do našeho oddílu. Také můžeme potvrdit tra-
diční fotbalovou Dokopnou s večerním koncertem skupiny 
TYP, která se uskuteční v sobotu 22. června.

Sportu zdar a fotbalu zvlášť. Přijďte fandit a podpořit 
všechny naše týmy. O veškerém dění, zápasech a fotbalo-
vých výsledcích informujeme na Facebooku (SK Roztoky) 
a Instagramu (skroztoky), tak nás nezapomeňte sledovat, 
ať vám nic neunikne. ❚

TOMÁŠ NOVOTNÝ 
PŘEDSEDA SK ROZTOKY
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Hráči a hráčky TJ Sokola Roztoky měli v této sezóně rozdílnou trajektorii výsledků.

SEZÓNA 2023/24 VOLEJBALISTŮ A VOLEJBALISTEK  
TJ SOKOL ROZTOKY JE ZA NÁMI

Ž eny zahájily sezónu poměr-
ně slušně a v několika vyrov-
naných koncovkách zápasů 
s Komárovem a Neratovice-

mi vyhrály. Muži začali domácí drtivou 
prohrou s Nymburkem. Vše vypadalo 
černě, ale muži se zvedli a do posled-
ního kola bojovali o medailová umís-
tění. V předposledním kole muži hrá-

li proti Benešovu. Jejich ambice hrát 
druhou ligu jsou po kraji známé, nic-
méně mužstvo kolem Zdeňka Záhoře 
a kustoda Váni bylo jednoznačně pro-
ti. Muži vyhráli a svou výbornou formu 
potvrdili před domácím publikem ví-
tězstvím i nad Tuchlovicemi, které tak 
odsunuli za sebe na třetí místo.

Ženy naopak postihlo několik zraně-

Pořadí Tým Zápasy Výhry Prohry Skóre Celkové body
1. TJ Sokol Benešov 28 23 5 72:33 65
2. EcoLifts Sokol Roztoky 28 21 7 66:32 63
3. VK Tuchlovice 28 20 8 69:35 61
4. Volleyball Nymburk 28 17 11 65:43 54
5. TJ EMĚ Mělník 28 11 17 42:57 33

6. TJ Sokol Dobřichovice B 28 7 21 36:70 22

7. TJ Sokol Vlašim 28 7 21 33:72 22
8. TJ Jiskra Zruč nad Sázavou 28 6 22 33:74 16

TABULKA MUŽŮ:

ní, a ačkoliv trenér Petr Šturm dělal 
maximum, bohužel na lepší než jede-
nácté místo to nestačilo.

Velké poděkování za podporu – ze-
jména hlavnímu sponzorovi, firmě 
Ecolifts Výtahy1 a městu Roztoky ❚

MGR. MARTIN MATAS
TJ SOKOL ROZTOKY

Družstvo mužů po vítězství nad mužstvem Tuchlovic
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